
На фона на отшумяващата вече 
пандемия от Covid 19, която отне 
милиони жертви по целия свят и 
междувременно разкри пропуски 
и дефекти в националните здравни 
системи на различни държави, 
включително и на такива големи 
като Щатите, стриктните мерки 
на социалистически Китай 
определено дадоха много добри 
резултати.

Политиката „Нулева 
толерантност“, струваше на 
страната милиарди юани, но за 
това пък огромен брой безценни 
човешки живота бяха опазени. И 
въпреки злонамерените прогнози 
за тежък икономически трус, 
преживян от Китай, във връзка 
с пандемията, изминалата 2023 
година отчете ръст на вътрешния 
брутен продукт (БВП) от над 5 
процента в огромната азиатска 
страна. Цифра, недостижима от 
повечето т. нар. развити държави 
в Европа и Америка.

Но националните усилия за 
превенция и лечение на всеки 
човек в КНР продължават и 
сега. Преди няколко дни, на 
пресконференция в Пекин, 
директорът на Националното 
бюро за контрол и превенция 
на заболяванията Уан Хъшън 
обясни, че Китай използва 
успешно най-новите научни 
постижения и инфо технологии, 
за да подобри превенцията и 
контрола на заболявания. В 
държавата е изградена най-
голямата в света онлайн система 
за директно докладване за 
инфекциозни заболявания, 
като времето за докладване е 
съкратено – забележете – от 5 дни 
на само 4 часа! На национално 
ниво работи система, която 
спешно идентифицира над 300 
болестотворни агента и евентуални 
огнища в рамките само на 72 часа.

Несъмнено новото 
социалистическо общество  
в КНР се грижи блестящо  
за здравето на хората.

Петър ГЕРАСИМОВ

Общество, което 
се грижи за 
всеки човек
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4Външният министър  
Уан И за ролята на 
Китай в променящия се 
многополюсен свят и 
общността на споделено 
бъдеще
На пресконференция в рамките на 
Втората сесия на 14-ото ОСНП, 
Уан И отговори на въпроси на 
китайски и чуждестранни медии.

Пекин увеличава 
инвестициите  
за финансиране  
на AI технологии
Пекин е готов да създаде фонд 
за оптимизиране на иновациите в 
индустрията за изкуствен интелект. 
В началната фаза на тази дейност 
вече са включени 26 проекта с 
мащаб от 350 милиона юана. 

I I

Пролет в УханПролет в Ухан

Свещенната  
планина Утай 

Очарованието  
на операта „Ю“ 13

Задълбочаването на 
връзките между Китай  
и България е от полза 
и за двете страни

11
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итайският спе-
циален пратеник 
по евразийските 
въпроси Ли Ху-
ей пристигна в 
Киев. 

Ли Хуей извършва ди-
пломатическа обиколка, 
която има за цел полити-
ческото разрешаване на ук-
раинската криза. По време 
на посещението си в стра-
ната Ли Хуей проведе реди-
ца срещи с ръководители-
те на украинските власти, 

итайският вице-
премиер Хъ Ли-
фън проведе не-
отдавна онлайн 
разговор с френ-
ския министър 

на икономиката и финан-
сите Бруно Льо Мер. Две-
те страни обмениха мнения 
по китайско-френския ико-
номически и финансов диа-
лог на високо равнище.

Хъ Лифън заяви, че Ки-
тай има желание да рабо-
ти с Франция за прилага-
не на важния консенсус, по-
стигнат от държавните гла-
ви на двете страни. Като 
част от събитията по слу-
чай 60-ата годишнина от ус-
тановяването на официални 

лиас Джаббур, 
доцент във Фа-
култета по ико-
номически нау-
ки на Държав-
ния универси-

тет в Рио де Жанейро и 
главен консултант към Но-
вата банка за развитие, в 
интервю за КМГ обсъди 
потенциала на бъдещото 
икономическо развитие на 
Китай.

„Според западни ме-
дии и академични списа-
ния китайската икономика 
изглежда преминава през 
огромна криза. Това оба-
че е далеч от реалността. 
Виждаме, че Китай постиг-
на икономически растеж 
от 5,2 %, много по-висок 
от този на другите големи 
световни икономики.

Най-интересното е, че 
от 2020 г. насам икономи-
ческите резултати на Ки-
тай постоянно са над рав-
нището, необходимо за 
постигане на общите це-
ли за развитие до 2035 г., 
които страната си е поста-
вила в множество сфери. 

Това означава, че Китай 
може да постигне пред-
срочно желаното от ръко-
водството на страната ни-
во на развитие.

Китай се стреми към 
„висококачествен растеж“. 
Това означава разширява-
не на обществените услуги, 
като например подобрява-
не на жп транспорта, уве-
личаване на инвестициите 
в новата индустриална ре-
волюция, основана на въз-
обновяема енергия и уско-
ряване на урбанизацията 
и много други. В резултат 
на усилията на централно-
то управление и местните 
власти гражданите вече се 
ползват с удобства на мо-
дерни болници, училища  
и интелигентни градове.

Всички тези нови двига-
тели на растежа са в основа 
на това, което китайският  
лидер Си Дзинпин нарече 
„нови качествени произво-
дителни сили“, т.е. иконо-
мическо развитие, основа-
но на нови технологии във 
всички области на обще-
ството.

Пекин бе реги-
стрирано ново 
съвместно пред-
приятие между 
Mercedes-Benz 
Group China Ltd.  

и BMW Brilliance Automo- 
tive Ltd. През ноември 2023 
година двете компании по-
дписаха споразумение за 
сътрудничество за създава-
не на съвместно предпри-
ятие, което според тях ще 
помогне да оперират тях-
ната мрежа за суперзареж-
дане на китайския пазар.

Mercedes-Benz и BMW 
ще използват опита си в 
оперирането на съоръже-
ния за зареждане на елек-
тромобили в световен ма-
щаб и в Китай. До края на 
2026 г. новото предприятие 
ще създаде най-малко 1000 
зарядни станции, оборуд-
вани с авангардни техно-
логии, с около 7000 висо-
комощни зарядни станции. 

Очаква се първата пар-
тида от такива станции да 
заработи в някои китайски 
градове през 2024 г.

Китайският специален пратеник 
по евразийските въпроси посети 
Украйна

Франция и Китай издигат 
двустранните си икономически 
отношения на ново ниво

Икономиката на 
КНР се стреми към 
висококачествен  
растеж

„Мерцедес-Бенц“ 
и BMW създадоха 
съвместно 
предприятие в Китай

обсъждайки двустранните 
отношения и регулиране-
то на кризата в Украйна. 

Срещите бяха осъществе-
ни в откровена и приятел-
ска атмосфера.

дипломатически отношения 
между двете страни, Ки-
тай желае да засили обща-
та работа в сферата на фи-
нансите, както и сътрудни-
чеството в автомобилния, 

авиационния и телекомуни-
кационния сектор. Това ще 
даде допълнителна енергия 
за издигане на двустранните 
икономически и търговски 
отношения на ново ниво.

Пазарът на труда – със стабилна Пазарът на труда – със стабилна 
основа през тази годинаоснова през тази година

М
инистрите на об-
разованието, на 
човешките ре-
сурси и социал-
ното осигурява-
не, на жилищно-

то строителство и градското 
и селско развитие и начални-
кът на Националното бюро 
за контрол на заболявани-
ята отговориха на въпроси 
от китайски и чуждестранни 
журналисти на проведената 
пресконференция към вто-
рата сесия на 14-ото ОСНП.

Уан Сяопин, министър на 
човешките ресурси и соци-
алното осигуряване, съоб-
щи, че пазарът на труда е 
започнал добре тази годи-
на, компаниите са възобно-
вили работата и производ-
ството, а потокът от трудови 
мигранти, които се връщат 
на позициите си, е стабилен 

и подреден. Струва си да се 
обърне внимание на голямо-
то търсене на специалисти в 
областта на изкуствения ин-
телект и големите данни. Те-
зи промени на пазара на тру-
да потвърждават настояща-
та консолидация и засилване 
на икономическия подем на 

Китай, както и ускореното 
освобождаване на потенциа-
ла за потребление на услуги. 
Той също така отразява мо-
дернизацията на традицион-
ните индустрии, както и но-
вите тенденции за ускорено 
развитие на новите качест-
вени производителни сили. 
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两会世界眼丨中国经济长期向好不会改变——国际人
士看好中国经济高质量发展

新华社北京3月11日电　第十四
届全国人民代表大会第二次会议
在圆满完成各项议程后，11日下午
在北京人民大会堂闭幕。大会批
准政府工作报告、全国人大常委会
工作报告等。大会通过新修订的国
务院组织法，国家主席习近平签署
第21号主席令予以公布。

闭幕会由大会主席团常务主
席、执行主席赵乐际主持。大会主
席团常务主席、执行主席李鸿忠、
王东明、肖捷、郑建邦、丁仲礼、郝
明金、蔡达峰、何维、武维华、铁
凝、彭清华、张庆伟、洛桑江村、
雪克来提·扎克尔、刘奇在主席台
执行主席席就座。

习近平、李强、王沪宁、蔡奇、丁
薛祥、李希、韩正和大会主席团成
员在主席台就座。

会议应出席代表2956人，出席
2900人，缺席56人，出席人数符合
法定人数。

下午3时，赵乐际宣布会议开
始。

会议经表决，通过了十四届全
国人大二次会议关于政府工作报
告的决议。决议指出，会议充分肯
定国务院过去一年的工作，同意报
告提出的2024年经济社会发展的
总体要求、政策取向和工作任务，
决定批准这个报告。

会议经表决，通过了新修订的
国务院组织法。这部法律自公布之
日起施行。

会议表决通过了十四届全国人
大二次会议关于2023年国民经济
和社会发展计划执行情况与2024
年国民经济和社会发展计划的决
议，决定批准关于2023年国民经
济和社会发展计划执行情况与
2024年国民经济和社会发展计划

迎接植树节
3月11日，在山东省高密市凤鸣实验幼儿园，孩子
们和老师一起在校园里栽种树木。
植树节即将来临，各地开展植树活动，为大自然
增添新绿。

新华社北京3月9日电记者9日从中国
国家铁路集团有限公司获悉，今年1至2
月，全国铁路固定资产投资完成652亿
元，同比增长9.5%，铁路建设优质高效
推进，重点工程项目建设进展顺利，铁
路现代化基础设施体系加快构建。

国铁集团相关部门负责人介绍，今
年以来，国铁集团科学统筹建设资源，
合理优化施工组织，强化安全质量控
制，高质量推进铁路工程建设。重庆至
昆明高铁、西安至重庆高铁等40个重
点项目138个工点春节期间持续施工，
其他项目节后立即复工复产，迅速形成
攻坚态势。新疆维吾尔自治区将军庙至
淖毛湖铁路开通运营，安徽省池州至
黄山高铁启动联调联试，沪渝蓉沿江高
铁合肥至武汉段、甘肃省平凉至庆阳铁
路、云南省文山至蒙自铁路开工建设，
杭州至衢州铁路、上海至苏州至湖州
铁路、广州至湛江高铁、杭州至温州高
铁等在建项目重点控制性工程取得重
要进展，为完成全年投资任务打下了良
好基础。

全国铁路前两月
完成固定资产投
资652亿元

心聚力，团结奋斗，坚定不移推进
中国式现代化。要践行以人民为
中心的发展思想，发展全过程人
民民主，充分尊重人民所表达的
意愿、所创造的经验、所拥有的权
利、所发挥的作用，激发全社会创
业创新创造的热情和活力，汇聚
起团结奋斗的强大力量。要求真
务实、真抓实干，攻坚克难、善作
善成，努力克服一个一个困难，办
好一件一件实事，完成一项一项任
务，在团结奋斗中不断实现人民对
美好生活的向往。

赵乐际指出，团结奋斗是中国
人民创造历史伟业的必由之路。让
中国人更加紧密地团结在以习近
平同志为核心的党中央周围，万众
一心，拼搏奋进，为以中国式现代
化全面推进强国建设、民族复兴
伟业而不懈奋斗。

下午3时31分，赵乐际宣布：中
华人民共和国第十四届全国人民
代表大会第二次会议闭幕。大会在
雄壮的国歌声中结束。

在主席台就座的还有：马兴瑞、
王毅、尹力、石泰峰、刘国中、李干
杰、李书磊、何卫东、何立峰、张又
侠、张国清、陈文清、陈吉宁、陈敏
尔、袁家军、黄坤明、刘金国、王小
洪、吴政隆、谌贻琴、张军、应勇、
胡春华、沈跃跃、王勇、帕巴拉·格
列朗杰、何厚铧、梁振英、巴特尔、
苏辉、邵鸿、陈武、穆虹、咸辉、王
东峰、姜信治、蒋作君、何报翔、王
光谦、秦博勇、朱永新、杨震，以及
中央军委委员刘振立、苗华、张升
民等。

中央和国家机关有关部门、解放
军有关单位和武警部队、各人民团
体有关负责人列席或旁听了大会。

外国驻华使节旁听了大会。

草案的报告，批准2024年国民经
济和社会发展计划；表决通过了十
四届全国人大二次会议关于2023
年中央和地方预算执行情况与
2024年中央和地方预算的决议，
决定批准关于2023年中央和地方
预算执行情况与2024年中央和地
方预算草案的报告，批准2024年
中央预算。

会议表决通过了十四届全国人
大二次会议关于全国人大常委会
工作报告的决议。决议指出，会议
充分肯定全国人大常委会过去一
年的工作，同意报告提出的今后一
年的任务，决定批准这个报告。

会议经表决，通过了十四届全
国人大二次会议关于最高人民法
院工作报告的决议、关于最高人民
检察院工作报告的决议，决定批
准这两个报告。

随后，赵乐际发表讲话。他说，
十四届全国人大二次会议圆满完

成了各项议程。在全体代表和有关
方面的共同努力下，会议开得很成
功，凝聚了共识、明确了任务、坚定
了信心，是一次高举旗帜、真抓实
干、团结奋进的大会。

赵乐际指出，大会期间，代表们
肩负党和人民重托，以饱满的政
治热情和昂扬的精神状态依法履
职尽责，认真审议各项报告和议
案，会议成果充分体现了党的主张
和人民意志的统一，彰显了全过程
人民民主和国家根本政治制度的
显著优势。

赵乐际说，今年是中华人民共
和国成立75周年，是实现“十四五”
规划目标任务的关键一年。认真落
实大会确定的各项任务，努力实现
全年经济社会发展目标，具有十分
重要的意义。中国人要在以习近平
同志为核心的党中央坚强领导下，
坚持以习近平新时代中国特色社
会主义思想为指导，同心同德，凝
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Уан И: Приятели от медиите, до-
бро утро. Много се радвам да се срещ-
нем отново по време на двете сесии – 
на Общокитайското събрание на на-
родните представители и на Нацио-
налния комитет на Китайския наро-
ден политически консултативен съвет. 
Световният пейзаж днес претърпява 
дълбока трансформация и човешко-
то общество е изправено пред множе-
ство предизвикателства. В тази проме-
няща се и бурна международна среда 
Китай ще остане твърда сила за мир, 
стабилност и прогрес на света. 

В доклада си пред 20-ия 
Национален конгрес на Китайската 
комунистическа партия (ККП) 
генералният секретар Си Дзинпин 
изтъкна, че въпреки че това е ера, 
изпълнена с предизвикателства, 
тя е и ера, изпълнена с надежда. 
Китай ще стои твърдо на правилната 
страна на историята и на страната 
на човешкия прогрес и ще се 
застъпва енергично за мир, 
развитие, сътрудничество  
и взаимна изгода. 

Китай ще продължи своето раз-
витие заедно с усилията си за мир и 
развитие на света. В доклада се под-
чертава също, че ККП е посветена 
както на упоритата работа за щасти-
ето за китайския народ и възражда-
нето на китайската нация, така и за 
насърчаването на човешкия прогрес 
и световната хармония. Това е наша-
та мисия и наш дълг. Това е и наш 
стремеж и наша цел. 

  Китайска централна телевизия  
Бихте ли ни разказали за най-впе-

чатляващите дипломатически пости-
жения на Китай през изминалата го-
дина? На Централната конференция 
за дейността, свързана с външните 
работи, беше изтъкнато, че дипло-
мацията на голямата държава с ки-
тайски характеристики ще навлезе в 
нов етап, в който може да се постиг-
не много повече. Бихте ли сподели-
ли с нас в кои области от своята ди-
пломация Китай ще се стреми да по-
стигне повече?

Уан И: 2023 г. стана свидетел не 
само на пионерски усилия, но и на 
големи постижения в китайската ди-
пломация. 

Под силното ръководство на 
Централния комитет на ККП, начело 
с другаря Си Дзинпин, китайската 
външна политика приложи изцяло 
ръководните принципи, изложени 
на 20-ия Национален конгрес 
на ККП. Предприехме стъпки за 
насърчаване на международната 
солидарност и сътрудничество 
и предложихме решения на 
кризи и предизвикателства. Ние 
допринесохме за световния мир и 
развитие и изградихме нова основа 
в дипломатическата теория и 
практика на Китай. 

китайската дипломация. Ще практи-
куваме истински мултилатерализъм и 
ще насърчаваме по-голяма демокра-
ция в международните отношения. Ще 
бъдем по-категорични по принципни 
въпроси, засягащи законните права и 
интереси на развиващите се страни и 
бъдещето на човечеството, и ще пое-
мем по-голяма морална отговорност, 
ще продължим напред в правилната 
посока на историята.

 „Россия сегодня” 
Тази година се навършват 75 годи-

ни от дипломатическите връзки меж-
ду Русия и Китай. През последните 
години двустранните отношения дос-
тигнаха безпрецедентно ниво. Пред-
вид продължаващия глобален преход 
в международните отношения, кой е 
най-ефективният начин за използва-
не на потенциала на руско-китайско-
то сътрудничество?

Уан И: Под стратегическото ръко-
водство на президента Си Дзинпин 
и президента Владимир Путин ки-
тайско-руското цялостно стратегическо 
партньорство за координация в новата 
ера върви напред на високо ниво. По-
литическото взаимно доверие се за-
дълбочава. Сътрудничеството остава 
взаимноизгодно и взаимно допълва-
що се. Двата народа са ентусиазира-
ни от взаимния обмен. Миналата го-
дина двустранната търговия достигна 
рекордните 240 милиарда щатски до-
лара, постигайки целта от 200 мили-
арда щатски долара предсрочно. Руски 
природен газ захранва множество ки-
тайски домакинства, а произведени-
те в Китай автомобили се движат по 
руските пътища. Всичко това показ-
ва силната устойчивост и широките 
перспективи на китайско-руското вза-
имноизгодно сътрудничество. 

Поддържането и разширяването на 
отношенията между Китай и Русия е 
стратегически избор на двете страни 
въз основа на основните интереси 
на двата народа. Така е и това, 
което трябва да направим, е да сме 
в крак със световните тенденции. 
Като ключови големи държави 
в света и постоянни членове на 
Съвета за сигурност на ООН, Китай 
и Русия изковаха нова парадигма 
на отношенията между големите 
държави, която се различава  
изцяло от остарелия подход  
от Студената война. 

Въз основа на неконфронтация към 
трета страна, Китай и Русия се стремят 
към трайно добросъседство и приятел-
ство и се стремят да задълбочат все-
обхватната си стратегическа коорди-
нация. В днешния свят хегемонизмът 
не намира подкрепа и разделението 
не води до никъде. Големите държави 
не трябва да търсят конфронтация и 
Студената война не трябва да позво-
лим да се върне. Отношенията меж-
ду Китай и Русия вървят напред по 

През изминалата година президен-
тът Си Дзинпин беше домакин на две 
големи дипломатически събития в Ки-
тай, присъства на три многостранни 
срещи на върха, направи четири ва-
жни задгранични посещения и има-
ше повече от 100 срещи. Диплома-
цията на държавните глави става все 
по-незаменима при предоставянето 
на стратегически насоки. Регионът на 
Централна Азия и полуостров Индо-
китай възприеха визията за общност 
със споделено бъдеще за човечество-
то и беше постигнат нов напредък в 
съвместните усилия на Китай и аф-
риканските държави, АСЕАН, араб-
ските, латиноамериканските и кариб-
ските страни за реализиране на съ-
щото визия. 

Третият форум за международно 
сътрудничество „Един пояс, един път“ 
беше успешен, извеждайки сътрудни-
чеството на нов етап на висококачест-
вено развитие. БРИКС постигна исто-
рическо разширяване, отваряйки но-
ва глава на обединена сила за Гло-
балния Юг. Улеснихме историческо-
то помирение между Саудитска Ара-
бия и Иран и посредничихме за спо-
разумение за прекратяване на огъня 
в Северен Мианмар. 

Насърчавахме политическото 
уреждане на всички горещи точки и 
конфликти. Ние решително се проти-
вопоставихме на всички хегемонис-
тични и насилствени действия и ефек-
тивно защитихме суверенитета, сигур-
ността и интересите на Китай, както 
и общите интереси на развиващите се 
страни. Проведохме дипломация, за да 
служим на китайския народ и да под-
крепим изцяло развитието и стабил-
ността на страната. На Централната 
конференция за дейността, свързана с 
външните работи, в края на миналата 

година президентът Си Дзинпин очер-
та цялостен план за външната полити-
ка на Китай за настоящето и след то-
ва, което беше дизайн на най-високо 
ниво за дипломатическата стратегия 
на Китай в ерата на новото пътува-
не. Ние ще проучим и приложим ръ-
ководните принципи на Конференци-
ята наистина сериозно. Ние ще след-
ваме насоките на философията на Си 
Дзинпин за дипломацията, ще се съ-
средоточим върху изграждането на 
общност със споделено бъдеще за чо-
вечеството и ще действаме с по-сил-
но чувство за историческа отговор-
ност и по-жизнен дух на иновации, за 
да постигнем повече в нашата дипло-
мация на голяма държава с китайски 
характеристики. Ще бъдем по-увере-
ни и по-самостоятелни в култивиране-
то на характеристиките на китайска-
та дипломация. Нашето национално 
развитие и възраждане винаги ще се 
основават на нашите собствени уси-
лия и бъдещето на китайския народ 
винаги ще бъде в нашите ръце. Ние 
ще останем твърди в преследването 
на независима външна политика на 
мир и решително ще защитаваме су-
веренитета и националното достойн-
ство на Китай. Ние ще бъдем по-от-
ворени и приобщаващи и провеждай-
те дипломация с широка визия. Ние 
ще консолидираме и разширим наша-
та глобална мрежа от партньорства, 
ще насърчаваме нов тип международ-
ни отношения и ще насърчаваме вза-
имното уважение и взаимното обу-
чение между цивилизациите. Ние ще 
се стремим към стабилност в отно-
шенията между големите държави, 
общ напредък с нашите съседи и с 
други държави от Глобалния Юг. Ще 
поддържаме справедливостта и спра-
ведливостта и ще утвърдим духа на 

Членът на Политическото бюро на ЦК на ККП и министър на външните работи 
Уан И даде пресконференция в Медийния център

Външният министър Уан И за ролята  
на Китай в променящия се многополюсен 
свят и общността на споделено бъдеще

На 7 март 2024 г. в рамките на Втората сесия на 14-ото Общокитайско събрание на народните представители 
се проведе пресконференция в Медийния център, по време на която членът на Политическото бюро на ЦК на 

Китайската комунистическа партия и министър на външните работи Уан И отговори на въпроси на китайски и 
чуждестранни медии за външната политика и външните отношения на Китай.



5днесКИТАЙ
15 – 21.3.2024

ГЕОПОЛИТИКА 

Момент от Третият форум за международно сътрудничество  
„Един пояс, един път“ , 24 октомври 2023

Президентът на КНР Си Дзинпин и президентът на САЩ Джо Байдън по време 
на срещата на върха в Сан Франциско, 15 ноември 2023 г.

тенденцията на времето към много-
полярност и по-голяма демокрация в 
международните отношения. 

Тази година се навършват 75 годи-
ни от дипломатическите отношения 
между Китай и Русия. Двете стра-
ни ще открият съвместно Годините 
на културата „Китай-Русия“. Връзка-
та е изправена пред нови възможнос-
ти. Китай е готов да работи с Русия 
за насърчаване на нови движещи си-
ли за сътрудничество и постоянно ук-
репване на основата на приятелство-
то между двата народа. 

 People’s Daily  
На Централната конференция за 

дейността, свързана с външните ра-
боти, беше изтъкнато, че изгражда-
нето на общност със споделено бъ-
деще за човечеството е възвишената 
цел на Китай в новата ера. През по-
следните години Китай обяви, че ще 
се стреми към тази цел заедно с дос-
та други страни. Как виждате перс-
пективата за изграждане на общност 
със споделено бъдеще за човечеството?

Уан И: Изграждането на общност 
със споделено бъдеще за човечество-
то е основният принцип на филосо-
фията на Си Дзинпин за дипломаци-
ята. Това е решението на Китай на 
въпроса какъв свят да изгради и как 
да стори това. 

Президентът Си Дзинпин е 
подчертавал много пъти, че 
човечеството живее в едно и 
също глобално село и пътува в 
една и съща лодка. Изправени 
пред различни глобални 
предизвикателства, страните трябва 
да се издигнат над историческите, 
културните и географските си 
различия и да работят заедно, за 
да защитят Земята, единствената 
обитаема планета за всички нас, и 
да я направят по-добро място. 

Този важен принцип демонстрира 
широката историческа визия и дъл-
боката пристрастеност на президен-
та Си Дзинпин към света като ли-
дер на голяма държава. Той отива 
отвъд остарелия манталитет на иг-
рата с нулева сума, приема високо-
то морално положение на цивилиза-
цията и улавя споделените стреме-
жи на всички нации. Изминаха 10 
плодотворни години откакто прези-
дентът Си Дзинпин представи тази 
визи. Тя се разви от концептуално 
предложение до научна система, от 
китайска инициатива до междунаро-
ден консенсус и от обещаваща визия 
до практически резултати, показва-
щи силна жизненост. Отново и от-
ново визията е записвана в резолю-
циите на Общото събрание на ООН, 
както и в резолюциите и деклараци-
ите на ШОС, БРИКС и други мно-
гостранни механизми. 

 Bloomberg  
След миналогодишната двустран-

на среща в Сан Франциско Китай и 
САЩ се споразумяха да управляват 
съвместно различията и да насърча-
ват взаимноизгодното сътрудничест-
во. Оттогава обаче САЩ продължи-
ха да увеличават своите търговски 
и технологични ограничения срещу 
Китай. Как Китай смята, дали тази 
тенденция ще се промени? Как пла-
нира да отговори Китай?

Уан И: Отношенията Китай – САЩ 
са от решаващо значение за благосъ-
стоянието на двата народа и за бъ-
дещето на човечеството и света. Без 
значение как се развива международ-
ният пейзаж, Китай винаги поддържа 
своята политика към САЩ стабилна 
и последователна и винаги се справя 
с двустранните отношения с чувство 
за отговорност към историята, към 
хората и към света. 

Нашата позиция са трите принципа, 
предложени от президента Си 
Дзинпин – взаимно уважение,  
мирно съвместно съществуване и 
взаимно печелившо сътрудничество. 
Те са израз на опита и уроците от 
повече от 50 години отношения 
Китай – САЩ. 

Тези принципи трябва да се спаз-
ват и да се работи по тях  и от две-
те страни. По-конкретно, взаимно-
то уважение е предпоставка, тъй ка-
то взаимодействието се поддържа са-
мо когато различията в социалните 

и политическите системи се зачитат 
и признават. Мирното съжителство е 
основата, защото конфликтът и кон-
фронтацията между две големи дър-
жави като Китай и САЩ имат невъ-
образими последици. Печелившото 
сътрудничество е целта, защото кога-
то работят заедно, Китай и САЩ мо-
гат да направят страхотни неща, бла-
гоприятстващи двете страни и света. 
На историческата среща в Сан Фран-
циско през ноември миналата година 
двамата президенти постигнаха общи 
разбирания и начертаха курса за ста-
билизиране на отношенията между 
Китай и САЩ. Става дума за връз-
ка и завръщане на отношенията об-
ратно на пътя на позитивното разви-
тие. Президентът Си Дзинпин изложи 
основния подход и принципната пози-
ция на Китай за развитие на отноше-
нията със Съединените щати. Прези-
дентът Байдън повтори, че САЩ не 
се стремят към нова Студена война, 
не се стремят да променят системата 
на Китай, стремят се да съживят своя 
съюз с Китай и не подкрепят „неза-
висимостта на Тайван“. Той също та-
ка заяви, че САЩ се радват да видят 
просперитет в Китай и не се стремят 
да ограничават или потискат разви-
тието на Китай или да се разделят с 
Китай. Има известно подобрение в от-
ношенията между Китай и САЩ след 
срещата на върха в Сан Франциско. 
Това отговаря на интересите и жела-
нията на хората от двете страни и све-
та. Но трябва да се отбележи, че по-
грешното възприятие на САЩ спря-
мо Китай продължава и обещания-
та на САЩ не са реално изпълнени. 
САЩ измислят различни тактики за 
потискане на Китай и продължават да 
удължават списъка си с едностранни 
санкции, достигайки смайващи нива 
на непостижим абсурд. Ако САЩ каз-
ват едно, а правят друго, къде е дове-
рието в тях като голяма държава? Ако 
се изнервят всеки път, когато чуят ду-
мата „Китай“, къде е увереността на 
САЩ като голяма държава? 

Тази година се навършват 45 го-
дини от дипломатически отношения 
между Китай и САЩ. Китай винаги 
е готов да засили диалога със САЩ и 

да насърчи приятелския обмен в раз-
лични сектори, така че да изгради по-
вече мостове за взаимно разбирател-
ство и да премахне ненужните недо-
разумения и пристрастия. Ние вярва-
ме, че двете страни са напълно в със-
тояние да намерят правилния път, по 
който двете различни големи държа-
ви да се разбират една с друга.

 Nile News,Египет  
Как може международната общ-

ност да осигури необходимата защита 
на палестинския народ? Справедлива-
та позиция на Китай по палестинския 

въпрос беше приветствана от араб-
ските страни. Какъв ще бъде изхо-
дът от палестинско-израелския кон-
фликт? Каква роля ще играе Китай 
по този проблем?

Уан И: Настоящият палестин-
ско-израелски конфликт причини де-
сетки хиляди цивилни жертви и без-
брой невинни хора останаха затрупани 
под развалините. Няма разлика меж-
ду благороден и смирен живот и жи-
вотът не трябва да се етикетира спо-
ред раса или религия. Неуспехът да се 
сложи край на тази хуманитарна ка-
тастрофа днес, в 21-ви век, е трагедия 
за човечеството и позор за цивилиза-
цията. Нищо не оправдава удължава-
нето на конфликта или избиването на 
цивилното население. Международна-
та общност трябва да действа незабав-
но, за да насърчи незабавно прекратя-
ването на огъня, да чувства това ка-
то свой първостепенен приоритет и 
да осигури хуманитарна помощ като 
свое неотложно морално задължение. 
Хората в Газа имат право на живот в 
този свят, а жените и децата заслужа-
ват грижите на семействата си. Всич-
ки задържани трябва да бъдат освобо-
дени и всички действия, които вредят 
на цивилни граждани, трябва да бъ-
дат прекратени. Бедствието в Газа е 

още един сигнал за събуждане за све-
та, че дългата окупация на палестин-
ските територии е факт, който не би-
ва повече да се пренебрегва и че от-
давна лелеяният стремеж на палестин-
ците за независима държава не тряб-
ва повече да се пренебрегва. 

Китай твърдо подкрепя 
справедливата кауза на 
палестинския народ да си възвърне 
законните национални права 
и винаги остава ангажиран с 
всеобхватно, справедливо и трайно 
решение на въпроса за Палестина. 
Ние подкрепяме пълноправното 
членство на Палестина в ООН и 
призоваваме определени членове 
на Съвета за сигурност на ООН да не 
поставят пречки за тази цел. 
Призоваваме към по-широкооб-

хватна, по-авторитетна и по-ефектив-
на международна мирна конференция, 
която да изработи график и пътна кар-
та за решението на въпроса. Вярваме, 
че Палестина и Израел трябва да въз-
обновят мирните преговори възмож-
но най-скоро. 

 Beijing Youth Daily  
През последната година Китай по-

средничи при възобновяването на ди-
пломатическите връзки между Сау-
дитска Арабия и Иран, деескалация-
та в Северен Мианмар, наред с дру-
ги. Тези дипломатически усилия бя-
ха високо оценени от международна-
та общност. Мнозина казват, че са-
мо Китай е способен да направи това. 

Бихте ли споделили с нас какво прави 
посредничеството на Китай успешно?

Уан И: Конструктивният ангажи-
мент в уреждането на международ-
ни проблеми с горещите точки е оп-
ределена отговорност за Китай като 
постоянен член на Съвета за сигур-
ност на ООН. Учим се от междуна-
родните практики и черпим мъдрост 
от китайската култура и открихме ки-
тайския начин за справяне с пробле-
мите на горещите точки. Според мен 
следните четири ангажимента са жиз-
нено важни. 

Първо, ангажимент за ненамеса във 
вътрешните работи. 

Китай винаги зачита суверенитета 
и териториалната цялост на засегна-
тите страни и оказва добри услуги в 
светлината на техните нужди и жела-
ния и в съответствие с Устава на ООН. 

Второ, ангажимент за политическо 
уреждане. 

При разрешаване на разногласия и 
спорове не бива да се допуска умиш-
лено използване на сила или да се 
разчита само на натиск и санкции. 
Това, което е необходимо, е да се на-
предне в диалога и консултациите с 
най-голямо търпение и да се намери 
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най-голямата обща основа, която да 
отговаря на нуждите на всички стра-
ни. По всички въпроси относно горе-
щите точки Китай винаги насърчава 
преговорите за мир. Никога не нали-
ваме масло в огъня. 

Трето, ангажимент за обективност  
и безпристрастност. 
Китай формира своята позиция въз 

основа на достойнствата на всеки въ-
прос. Ние не използваме двойни стан-
дарти, не предпочитаме едната страна 
пред другата, нито търсим егоистич-
ни геополитически интереси. Всич-
ки народи по света имат чувство за 
справедливост в сърцата си. Довери-
ето идва преди влиянието. 

Четвърто, ангажимент за справяне 
както със симптомите, така и с 
първопричините. 
Важно е напрежението да се на-

мали възможно най-бързо, за да се 
предотврати ескалация или разпрос-
транение, но и също така от решава-
що значение е да се разгледат първо-
причините по системен и диалекти-
чен начин и да се възприеме холисти-
чен подход за разрешаване на спорове. 

 Агенция EFE  
Какви са перспективите за отно-

шенията на Китай с Европейския съ-
юз? Какво очаква Китай от Европа? 
И защо Китай смята, че някои евро-
пейски държави досега не са се при-
съединили към инициативата „Един 
пояс, един път“?

Уан И: Миналата година беше 20-
ата годишнина от всеобхватното стра-
тегическо партньорство между Китай 
и ЕС. Двете страни подновиха обмена 
и диалога на всички нива. Железопът-
ният експрес Китай – Европа извърши 
повече от 17 000 товарни пътувания, 
свързващи 219 града в 25 европейски 
страни. Това е спасителен пояс, кой-
то осигурява безопасно и безпрепят-
ствено  снабдяване промишлено c ве-
ригите в един бурен свят. Китай въ-
веде политики за безвизов режим за 
доста европейски страни, улеснявай-
ки пътуванията и бизнес обмена. От-
носно инициативата „Един пояс, един 
път“, който споменахте, всъщност има 
много успешни проекти за сътрудни-
чество между Китай и Европа в рам-
ките на инициативата. Железопътна-
та връзка Будапеща – Белград, прис-
танището Пирея в Гърция и мостът 
Пелешац в Хърватия са само някол-
ко типични примера. Преди няколко 
години политически документ на ЕС 
определи Китай като партньор, кон-
курент и системен съперник едновре-
менно. Въпреки това фактите показ-
ват, че тази характеристика нито е в 
съответствие с реалността, нито е жиз-
неспособна. Напротив, това само от-
влича вниманието и създава пречки 
за отношенията между Китай и ЕС. 
Това е като да караш до кръстовище 
и да видиш, че червената, жълтата и 
зелената светлина светят едновремен-
но. Как можеш да караш? 

Всъщност Китай и Европа нямат 
сблъсък на фундаментални интереси 
помежду си или геополитически и 
стратегически конфликти. Общите 
им интереси далеч надхвърлят 
различията им. В контекста на 
отношенията между Китай и 
ЕС двете страни трябва да се 
характеризират правилно като 
партньори. Сътрудничеството 
трябва да бъде определящата 
характеристика на връзката, 
автономията – нейната ключова 
стойност, а печелившата стратегия – 
нейното бъдеще. 
Надяваме се, че отношенията меж-

ду Китай и ЕС ще се развиват гладко 
със зелени светлини на всяко пресича-
не. Силна Европа е в дългосрочните 

интереси на Китай. По същия начин 
силен Китай също е в основни инте-
реси на Европа. Китай и Европа тряб-
ва да работят заедно, за да практику-
ват мултилатерализъм, да се застъп-
ват за откритост и развитие и да уле-
сняват диалога между цивилизациите.

 Lianhe Zaobao  
След изборите в района на Тайван 

имаше опасения, че напрежението в 
Тайванския проток ще нарасне. Смя-
тате ли, че перспективата за мирно 
обединение намалява? Какво е ваше-
то мнение за настоящата ситуация в 
Тайванския пролив?

Уан И: Изборите в Тайван са само 
местни избори в една част на Китай. 
Резултатът не променя ни най-малко 
основния факт, че Тайван е част от 
Китай. Нито пък променя историче-
ската тенденция за завръщането на 
Тайван към родината. 

След края на изборите повече от 
180 държави и международни 
организации потвърдиха своя 
ангажимент към принципа за един 
Китай и подкрепата си за Китай 
в защита на неговия суверенитет 
и териториална цялост. Това 
достатъчно ясно доказва, че 
принципът за един Китай вече 
е доминиращ международен 
консенсус. 

Тези, които се съгласяват и под-
крепят „независимостта на Тайван“, 
просто оспорват суверенитета на Ки-
тай. Някои страни, които все още на-
стояват да поддържат официални от-
ношения с Тайван, просто се намес-
ват във вътрешните работи на Китай. 
Вярвам, че някой ден ще има семейна 
снимка на цялата международна общ-
ност, в която всички членове поддър-
жат принципа за един Китай. Това е 
само въпрос на време. Сепаратистки-
те дейности за „независимост на Тай-
ван“ са най-разрушителните елементи 
за мира и стабилността в Тайванския 
пролив. За да защитим наистина ми-
ра от другата страна на пролива, ние 
трябва недвусмислено да се противо-
поставим на „независимостта на Тай-
ван“. Колкото по-силен е ангажимен-
тът към принципа за един Китай, тол-
кова по-голяма ще бъде гаранцията за 
мир отвъд пролива. Нашата полити-
ка е съвсем ясна – ще продължим да 
се стремим към мирно обединение с 
най-голяма искреност. Нашата край-
на сметка също е съвсем ясна – ние 
никога няма да позволим Тайван да 
бъде отделен от родината.

 Global Times  
Китайската дипломация за съ-

седство през 2023 г. започна със сре-
щата на върха Китай – Централна 
Азия и завърши на високо ниво със 

споразумението между Китай и Виет-
нам за изграждане общност със спо-
делено бъдеще, която има стратегиче-
ско значение. Мнозина смятат, че това 
показва, че стремежът на Китай към 
добросъседска дипломация, включва-
ща приятелство, искреност, взаимна 
изгода и приобщаване, е дал резул-
тат. Как си представяте съседската 
дипломация на Китай тази година?

Уан И: Китайците имат поговор-
ка, че близкият съсед е по-добър от 
далечния роднина. Китай и съседни-
те му страни винаги ще бъдат до един 
за друг, а Азия е нашият общ дом. Да 
го направим по-добро място е общата 
надежда на всички страни в региона. 

Откакто президентът Си Дзинпин 
инициира нашата дипломация 
за съседство, характеризираща 
се с приятелство, искреност, 
взаимна изгода и приобщаване, 
ние работихме с нашите съседи, 
за да отворим нови перспективи 
за добросъседство и приятелство, 
и открихме отличителния азиатски 
начин да се разбираме добре 
помежду си. 

Оставаме ангажирани да създава-
ме приятелства с нашите съседи. Ние 
уважаваме основните грижи на дру-
гия, поддържаме чест обмен на висо-
ко ниво и се стремим да увеличим 
взаимното разбирателство и афини-
тет между нашите народи. Идеята за 
добросъседство и приятелство пече-
ли все по-силна обществена подкре-
па, а визията за общност със споделе-
но бъдеще пусна корени в сърцата на 
нашите народи. Оставаме ангажира-
ни да се отнасяме искрено един към 
друг. Ние вярваме в търсенето на об-
ща основа, като същевременно отла-
гаме различията, съобразяваме се с 
нивата на комфорт на другия, пови-
шаваме разбирателството и доверие-
то чрез откровена комуникация и раз-
решаваме различията и търканията 
чрез диалог и консултации. Работим 
заедно, за да се справим с рисковете 
и предизвикателствата и стоим рамо 
до рамо като добри съседи в трудни 
времена. Ние оставаме ангажирани с 
взаимната изгода. Използваме добре 
нашите допълващи се силни страни, 
за да си помагаме взаимно за пости-
гане на развитие и съживяване. Голям 
брой проекти за сътрудничество, като 
например железопътната линия Китай 
– Лаос, икономическия коридор Китай 
– Пакистан, тръбопроводът за приро-
ден газ Китай – Централна Азия, ин-
дустриалните паркове близнаци Ки-
тай – Малайзия и високоскоростната 
железопътна линия Джакарта – Бан-
дунг, увеличиха стопанския растеж в 
региона. Ние оставаме ангажирани с 
откритостта и приобщаването.

Тази година се навършват 70 

години от Петте принципа на мир-
но съвместно съществуване. Въпреки 
че са родени в Азия, петте принципа 
надхвърлят различията в социалната 
система и идеологията. Те са се пре-
върнали в основни норми, управлява-
щи международните отношения и ос-
новни принципи на международното 
право, допринасяйки с мъдростта на 
Изтока за правилното управление на 
отношенията между всички държави.

 Китайската глобална  
 телевизионна мрежа  
Кризата в Украйна все още не по-

казва признаци на отслабване. По вре-
ме на Мюнхенската конференция по 
сигурността миналия месец вие каза-
хте, че всичко, което Китай е напра-
вил, е да насърчава мира. Кога ми-
слите, че страните ще могат да се вър-
нат на масата за преговори?

Уан И: По въпроса с Украйна Ки-
тай през цялото време е заемал обек-
тивна и безпристрастна позиция и е 
насърчавал мирните преговори. Пре-
зидентът Си Дзинпин имаше задълбо-
чен обмен със световни лидери, вклю-
чително тези на Русия и Украйна. Ки-
тай също публикува своя документ за 
позиция и неговият специален предста-
вител пътува интензивно, за да посред-
ничи между различни страни. Всич-
ките ни усилия са насочени към една 
цел, а именно да проправим пътя за 
прекратяване на конфликта и започ-
ване на мирни преговори. Едно сил-
но впечатление, което получихме на 
неотдавнашната Мюнхенска конфе-
ренция по сигурността, е, че тъй като 
все повече и повече хора започват да 
се тревожат за възможен изход, те са 
готови да създадат условия за проуч-
ване на надежден изход от тази криза. 

Миналият опит показва, че един 
конфликт, когато е продължителен, 
има тенденция да се влошава 
и ескалира, дори до степен, 
немислима за засегнатите страни. 
При липса на мирни преговори ще 
се натрупат погрешни възприятия 
и грешни изчисления и това може 
да доведе до още по-голяма 
криза. Уроците на историята в това 
отношение не трябва да се забравят. 
Всички конфликти трябва да 
приключат на масата за преговори. 
Колкото по-рано започнат прего-

ворите, толкова по-скоро ще настъпи 
мир. Докато всички страни спазват 
целите и принципите на Хартата на 
ООН и техните законни опасения са 
правилно разгледани, в Европа може 
и ще бъде установена балансирана, 
ефективна и устойчива архитектура за 
сигурност. Президентът Си Дзинпин 
изложи четири точки за това какво 
трябва да се направи. Те са основно-
то ръководство на Китай в търсенето 
на политическо уреждане на украин-
ската криза. Китай подкрепя своевре-
менното провеждане на международ-
на мирна конференция, която е при-
зната както от Русия, така и от Ук-
райна и гарантира равното участие на 
всички страни и честни дискусии по 
всички мирни планове. Китай очаква 
скорошното възстановяване на мира 
и стабилността на европейския кон-
тинент и ще продължи да играе кон-
структивна роля за тази цел.

 China News Service  
Как дипломацията на Китай ще 

служи по-добре на китайската модер-
низация? Някои изразиха загриженост 
относно перспективите за развитие 
на Китай. Какъв е Вашият отговор?

Уан И: Икономиката на Китай на-
расна с 5,2 процента миналата година, 
допринасяйки за една трета от глобал-
ния растеж. Това показва, че Китай 
остава силен като двигател за растеж. 

Железопътният експрес Китай – Европа извърши повече от 17 000 товарни 
пътувания, свързващи 219 града в 25 европейски страни
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Искам също да обърна внимание на 
редица нови тенденции. 

Първо, развитието на Китай се 
движи не само от разумен ръст в 
количеството, но и от ефективно 
надграждане на качеството. 
Нововъзникващите индустрии про-

цъфтяват. Зеленият преход даде впе-
чатляващи резултати. Социалните оч-
аквания непрекъснато се подобряват. 
А новите качествени производителни 
сили се оформят с по-бързи темпове. 

Второ, супер големият пазар на 
Китай, с над 1,4 милиарда души, 
отприщва възможности за света. 
Експлозивният растеж на нови из-

исквания и нови бизнес форми бързо 
разширява пространството за собстве-
ното развитие на Китай и за сътруд-
ничеството му със света. 

Трето, Китай отваря вратите си по-
широко, тъй като се предприемат 
по-съществени стъпки в неговото 
високо стандартно институционално 
отваряне. 
Общата тарифа на Китай е нама-

лена до ниво, подобно на развитите 
страни членки на Световната търгов-
ска организация (СТО). Негативният 
списък за чуждестранни инвестиции 
е съкратен до по-малко от 31 пози-
ции. Премахнати са всички ограни-
чения за достъп на чуждестранни ин-
вестиции в производствения сектор. 
Отварянето в сектора на услугите се 
развива с по-бързи темпове. Възвръ-
щаемостта на инвестициите за чуж-
дестранния бизнес все още е една от 
най-високите в света. Китай проспе-
рира чрез взаимодействие със света, а 
светът се подобрява, когато Китай се 
справя добре. Икономическата дипло-
мация е важна част от нашата външна 
работа. Ще продължим да предприе-
маме стъпки за улесняване на посе-
щенията до и от Китай, включител-
но по-удобно плащане. Искам да спо-
деля с вас, че от 14 март Китай до-
пълнително ще разшири, пилотно, ос-
вобождаването от визи за шест дър-
жави, включително Швейцария, Ир-
ландия, Унгария, Австрия, Белгия и 
Люксембург. Надяваме се, че повече 
страни ще предложат на китайските 
граждани визови улеснения и ще ра-
ботят с нас за изграждане на бързи 
мрежи за трансгранични пътувания 
и насърчаване на бързото възобновя-
ване на международните пътнически 
полети. Това ще направи по-удобно 
за китайските граждани да пътуват в 
чужбина и ще накара чуждестранните 
приятели да се чувстват като у дома 
си в Китай. Ще организираме пове-
че обиколки извън столицата за чуж-
дестранни дипломати в Китай и из-
граждаме повече мостове за местни-
те правителства и бизнеса да се вклю-
чат в международно сътрудничество. 

 Кореспондент на Zanzibar  
 Broadcast Corporation  
Посетихте Африка през януари ка-

то продължение на традицията ки-
тайските външни министри да пра-
вят първите си задгранични пътува-
ния до Африка в началото на нова-
та година. И така, какво ще напра-
ви Китай, за да консолидира сътруд-
ничеството си с африканските стра-
ни? Високопоставени длъжностни ли-
ца от САЩ и други западни страни 
също правеха чести посещения в Аф-
рика през последните години. При-
теснен ли е Китай от конкуренцията 
на Запада по отношение на Африка?

Уан И: Традицията китайските 
външни министри да започват свои-
те задгранични посещения всяка годи-
на с пътуване до Африка продължава 
вече 34 години. Това е несравнимо в 
историята на международния обмен. 

Това е така, защото Китай и Африка 
са братя, които се отнасят един към 
друг искрено и споделят общо бъде-
ще. Ние сме се борили рамо до рамо 
срещу империализма и колониализма. 
Подкрепяли сме се взаимно в стреме-
жа към развитие. Винаги сме защита-
вали справедливостта в променящия 
се международен пейзаж. 

От началото на новата ера 
президентът Си Дзинпин изложи 
принципа на искреност, реални 
резултати, приятелство и 
добросъвестност и призова за 
възприемане на правилния подход 
към приятелството и интересите. По 
този начин усилията за изграждане 
на китайско-африканска общност 
със споделено бъдеще бяха 
насочени по бърз път. 

Китай остава най-големият тър-
говски партньор на Африка в продъл-
жение на 15 поредни години и на ки-
тайско-африканското сътрудничество 
става все по-голям. Китайците и аф-
риканците се чувстват по-близо един 
до друг. Глобалният юг, включител-
но Китай и Африка, се разраства бър-
зо и оформя дълбоко хода на светов-
ната история. Африканските страни 
преживяват ново пробуждане. Моде-
лите, наложени отвън, не донесоха на 
Африка нито стабилност, нито прос-
перитет. Африканските страни трябва 
да проучат пътища за развитие, под-
ходящи за техните национални усло-
вия, и да държат бъдещето и съдба-
та си здраво в собствените си ръце. 
В този нов исторически процес Ки-
тай ще продължи да стои твърдо до 
нашите африкански братя и ще под-
крепя Африка, която е наистина не-
зависима по отношение на мисленето 
и идеите. Китай ще помогне на Аф-
рика в изграждането на капацитет за 
самостоятелно развитие и ще подкре-
пи по-бързата модернизация й. 

 Корейска система за 
 радиоразпръскване  
По въпроса за Корейския полуос-

тров, позицията на китайското пра-
вителство все още ли е в сила? На-
последък напрежението на полуостро-
ва нараства. Къде Китай вижда из-
ход от ситуацията?

Уан И: Въпросът за Корейския по-
луостров витае от години. Има ясна 
първопричина. Това означава, че сле-
дите от Студената война продължават 
да съществуват, мирният механизъм 
все още липсва и проблемът със си-
гурността все още не е решен фунда-
ментално. Има и готов скрипт. Това 
е, което Китай предвижда като двупи-
стов подход и принцип на поетапни и 
синхронизирани действия. В момен-
та напрежението на Полуострова рас-
те. Това не е това, което Китай иска 

да види. Светът е достатъчно бурен. 
На полуострова не трябва да има 
подновен конфликт и смут. Всеки, 
който се опитва да използва 
проблема с Корейския полуостров, 
за да съживи нежеланата 
конфронтация от Студената война, 
ще бъде държан отговорен от 
историята. Всеки, който подкопава 
регионалния мир и стабилност, ще 
плати висока цена. 

Китай поддържа последователна 
позиция по въпроса. Всички наши уси-
лия се свеждат до едно нещо — да се 
борим за мир, стабилност и трайна си-
гурност на полуострова. Императивът 
сега е да се въздържаме от възпира-
щи действия и оказване на натиск и 
да излезем от спиралата на ескалира-
щата конфронтация. Фундаменталното 

решение се крие в възобновяването 
на диалога и преговорите, разглеж-
дане на законните опасения за сигур-
ността на всички страни, особено те-
зи на КНДР и напредък в политиче-
ското уреждане на проблема с Корей-
ския полуостров.

 Prensa Latina 
Миналата година механизмът 

БРИКС (BRICS) постигна историче-
ско разширяване и Куба успешно бе-
ше домакин на срещата на върха на 
Групата от 77 и Китай. Някои медии 
и учени смятат, че Глобалният Юг 
предизвиква международния ред, во-
ден от Запада. Като важен член на 
Глобалния юг, какъв е коментарът 
на Китай?

Уан И: По-силен БРИКС означава 
нарастваща сила за мир и увеличаване 
на международната подкрепа за спра-
ведливост. Не трябва да се разглеж-
да като предизвикателство. В по-ши-
рок смисъл разширяването на БРИКС 
отразява колективния възход на Гло-
балния Юг и един свят, който се раз-
вива по-бързо‚ към многополярност. 

Глобалният Юг, който се състои 
от нововъзникващи пазари и 
развиващите се страни, сега заема 
над 40 процента от световната 
икономика, променяйки глобалния 
икономически пейзаж по дълбок 
начин. Независимостта е негово 
отличително качество, а търсенето 
на сила чрез единството е негова 
традиция. Глобалният Юг вече не 
е „мълчаливото мнозинство“, а 
ключова сила за реформиране на 
международния ред и източник на 
надежда, докато светът претърпява 
дълбоки промени, невиждани от 
един век. Китай беше, е и ще бъде 
твърд член на Глобалния Юг. 
Преминаваме през трудни и слож-

ни проблеми и се насочваме към спо-
делено бъдеще заедно със страните от 
Юга и винаги сме били решаваща си-
ла за развитието и просперитета на 

Глобалния Юг. Тази година ще бъде 
плодотворна за сътрудничеството в 
Глобалния Юг и нова отправна точ-
ка за единство между азиатските, аф-
риканските и латиноамериканските 
страни. Китайско-арабският форум за 
сътрудничество ще отпразнува своя-
та 20-та годишнина. Форумът Китай 
– CELAC ще навърши 10 години про-
дуктивно сътрудничество. Друга сре-
ща на върха на FOCAC ще се прове-
де в Китай тази есен. Китай очаква 
с нетърпение да отпразнува важните 
моменти заедно с различни страни и 
да продължи да насърчава единство-
то и сътрудничеството между разви-
ващите се страни, за да увеличи си-
лата на Юга. 

 China Arab TV  
Миналата година гласът на Китай 

стана по-силен в света и все повече 
се надяват да научат за историите на 
Китай. Кое според вас е най-забеле-
жително и значимо в наративите за 
Китай през новата ера? Какво могат 
да направят чуждестранните журна-
листи, за да разкажат събитията и 
развитието на Китай?

Уан И: Това е добър въпрос. През 
последните няколко години чуждес-
транни журналисти в Китай отразиха 
много оживени събития за Китай: от 
поредица космически мисии на „Шън-
джоу“ до гмуркането „Фъндоуджъ“ в 
най-дълбоката океанска падина, от ус-
пешната борба с опустиняването до 
насърчаване на нисковъглероден на-
чин на живот, от Азиатските игри в 
Ханджоу до други важни спортни сре-
щи. Вие разказахте на света вдъхно-
вяващи истории за 1,4 милиарда ду-
ши, работещи като един за китайска-
та мечта. Вие показахте на света жиз-
нен Китай в новата ера. 

Позволете ми да използвам 
възможността да изразя искрената 
си признателност за добрата работа 
на нашите приятели от медиите. 
Историите на Китай са очарователни. 
Повече от век ККП обединява и води 
китайския народ в неуморни усилия, 
проправяйки китайския път към 
модернизация и създавайки чудеса 
на развитие, невиждани в човешката 
история. Това е водещата тема на 
историите за Китай. Историите на 
Китай са по същество истории на 
китайския народ. Хората са главните 
герои на китайските наративи. 
Под ръководството на ККП над 1,4 

милиарда китайци изграждат щаст-
лив живот със собствената си упори-
та работа. Това е най-забележителна-
та глава в историите на Китай. Ис-
ториите на Китай са и разкази за об-
щия напредък на Китай и останалия 
свят. Китай държи развитието си тяс-
но свързано с това на други страни. 
Предприемайки решителни стъпки за 
реформиране и отваряне, Китай стана 
по-силен и донесе ползи на света. То-
ва е най-обхватната част от написано-
то и казаното за Китай. Питате защо 
е важен добрия разказ за Китай. Хо-
рата трябва да осъзнаят, че събития-
та в Китай не са изолирани. Те са ва-
жни глави от историите на човечест-
вото. Когато страните излязат от на-
ционалните си условия, за да проучат 
пътищата за модернизация, те заедно 
ще създадат нова, цветна перспекти-
ва на световната модернизация. Има 
все повече чуждестранни журнали-
сти, които разказват за реалностите 
на Китай. Някои от тях виждат това 
като мисия за цял живот, защото Ки-
тай е място, което прави невъзмож-
ното възможно. И други чуждестран-
ни приятели са добре дошли да разка-
жат за енергичен, оживен Китай, кой-
то работи ръка за ръка с други стра-
ни, за да изгради общност със споде-
лено бъдеще.

Разширяването на БРИКС отразява колективния възход на Глобалния Юг  
и един свят, който се развива по-бързо‚ към многополярност
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ровинция Хубей 
граничи с про-
винциите Хънан 
на север, Анхуей 
на изток, Дзянси 
на югоизток, Ху-

нан на юг, Чунцин на за-
пад и Шанси на североза-
пад. По-голямата част от 
провинция Хубей се нами-
ра на север от река Яндзъ. 
Релефът й е осеян с пла-
нини, равнини и множе-
ство езера.

Естествената  
растителност на 

провинцията 
е предимно гъста гора, но 
тя е изсечена от низините 
и хълмовете преди много 
векове, оставяйки само за-
падните планини. Горите 
се състоят главно от боро-
ве, кедри, камфор, жълто 
сандалово дърво, кленове 
и тополи.

В районът рядко има 
големи диви животни ос-
вен елените и дивите пра-
сета в гористите планини 
на запад. Тук се срещат и 
много птици, включител-
но диви патици и фазани, 
а реките изобилстват от 
риба, включително таки-
ва застрашени видове ка-
то китайската есетра и ки-
тайския веслонос.

П

Хубей (китайски: 湖北) е част от региона  
на Централен Китай. Името на провинцията 
означава “северно от езерото”, което се 
отнася до нейното положение на север 
от езерото Донтин. Столицата на 
провинцията, Ухан, е основен  
политически, културен, икономически и 
транспортен център.

Хан. В планините на юго-
запад има и общности на 
хакка и мяо.

Разпределението на на-
селението в Хубей е повече 
от половината селско, като 

съотношението е подобно 
на това в останалата част 
на Китай.

Езерото Сиендао  Езерото Сиендао  
в провинция Хубейв провинция Хубей

Хубей – северно от езеротоХубей – северно от езерото

Провинцията е предимно 
земеделска зона 

В южните и югоизточни-
те части, където валежите 
са повече и напояването е 
по-лесно, повечето обработ-
ваема земя е заета от ориз 
и затова Хубей е една от 
водещите в производството 
му. В северните части, къ-
дето дъждовете са по-мал-
ко, оризът заема по-малка 
част от обработваемата зе-
мя за сметка на пшеницата.

Хубей се нарежда висо-
ко и сред водещите провин-
ции в производството на 
памук. Други важни земе-
делски култури за региона 
са зеленчуковите масла (су-
самово, фъстъчено, рапич-
но и др) и влакната (рами 
и коноп). Рами е влакното, 
от което се произвежда ки-
тайският лен. Част от чая се 
отглежда по хълмовете на 

Етническият състав  
на Хубей 

е до голяма степен хомоге-
нен, с преобладаващо хан-
ско население. Диалектът в 
провинцията е много бли-
зък до книжовния китайски. 
Повечето малцинствата са 
от етноса хуей (китайски 
мюсюлмани), които жвеят 
в северен Хубей и равнината 

Клисурата Силин, Клисурата Силин, 
разположена в района на разположена в района на 
язовира “Три клисури”язовира “Три клисури”

Най-големият в света  Най-големият в света  
язовир “Три клисури”язовир “Три клисури”
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югоизток. Тунговото мас-
ло, ценен горски продукт, 
използван в бои и лакове, 
идва главно от западните 
региони и горните течения 
на реките Хан и Юен. Все 
по-голямо значение в про-
винцията придобиват ово-
щарството, животновъд-
ството (свине и птици) и 
аквакултурите. Минерал-
ните богатства на Хубей се 
състоят главно от железни, 
медни и фосфорни руди, въ-
глища и гипс.
Хубей е 7-ата по големина 
провинциална икономика 

на Китай. 
Към 2021 г. номиналният 
БВП на провинцията е 787 
милиарда щатски долара  
(5 трилиона юана), а него-
вият БВП (номинален) на 
глава от населението над-
хвърля 13 000 щатски дола-
ра, което я прави най-бога-
тата провинция без излаз на 
море, най-богатата провин-
ция в региона на Централен 
Китай и втората най-бога-
та провинция в Южния ре-
гион на Централен Китай 
след Гуандун.

Град Ухан 
е столица на провинцията 
и втори по големина индус-
триален и търговски център 
в басейна на реката Янд-
зъ. След 1949 г., когато град 
Ухан е възстановен до тра-
диционната си роля на на-
ционално средище за тър-
говия и транспорт, районът 
започва да играе важна ро-
ля в икономическото разви-
тие на провинцията. 

През 1983 г. Ухан полу-
чава икономическа власт 
на ниво правителство-
то на провинцията. Заво-
дът на Wuhan Iron and Steel 
Corporation, завършен през 
1961 г., е последван от дру-
ги големи предприятия за 
желязо и стомана, както и 
от голямо разнообразие от 
други тежки и леки индус-
трии. Сега Ухан е един от 
най-важните индустриални 

кварталът Учан в Ухан има 
голяма корабостроителни-
ца, а редица чуждестранни 
заводи в провинцията про-
извеждат химически торове.

В провинцията са обо-
собени и някой добре раз-
вити високотехнологични 
зони като

Град Хуанши също се е раз-
вил като голям център за 
желязо и стомана. Шиян, 
в северозападен Хубей, как-
то и Сянфан и Ухан на юго-
изток, заедно са се превър-
нали в основен национален 
център на автомобилната 
индустрия. В допълнение, 

центрове в Китай. 
Други големи градове 

в провинцията са Ханкоу, 
който е търговският и ин-
дустриален център, Ханян 
– вече голям индустриален 
център и Учан – админи-
стративен, образователен и 
културен център на Хубей. 

„Три клисури“ или да посе-
тите някой от десетките му-
зей, художествени галерии 
и просторни паркове или да 
се насладите на панорамата 
на най-дългата река в Под-
небесната – Яндзъ. 

Заслужава да посети-
те и планините на западен 
Хубей, по-специално в об-
ласт Шеннонджиа, предла-
гат добре дошла почивка от 
летните горещини в Ухан и 
Ичан, както и възможности 
за ски през зимата. 

Особено важно място с 
природно и културно значе-
ние е планината Удан в се-
верозападната част на про-
винцията. Първоначално 
създаден в началото на ди-
настията Мин, комплексът 
от храмове тук е включен 
в Списъка на ЮНЕСКО от 
1994 г. като обект на светов-
ното наследство.

електроника, телекомуни-
кациите и производството 
на оборудване са основни-
те индустрии. Тази иконо-
мическа зона е най-големи-
ят производствен център в 
Китай за оптично-електрон-
ни продукти. 

Несъмнено един  
от най-впечатляващите 
обекти в провинцията е 
най-големия язовир в 

света „Три клисури“ 
Язовирът е проектиран да 
съхранява и осигурява вода, 
да се справя с наводнени-
ята и да произвежда елек-
троенергия. Язовирната сте-
на е завършена през 2006 
година и оттогава е „заре-
ден“ и огромния воден ре-
зервоар, който се прости-
ра чак до община Чунцин. 
ВЕЦ-овете на язовира са с 
капацитет 22500 мегавата. 
Първите турбини започват 
да създават електричество 

Зоната Дзинджоу Чъннан, 
е създадена през 1992 г. 
Трите й основни индус-
трии включват текстилна, 
петролна и химическа об-
работка, като комбинира-
ната продукция представля-
ва 90% от общото произ-
водство. 

Зоната за 
високотехнологично 

развитие на източното 
езеро Ухан 

е промишлена зона на на-
ционално ниво. Оптичната 

през 2003 година, а пълния 
си производствен капаци-
тет централата достига през 
2012 година. Сега тя се дос-
тавя електричеството в ня-
колко провинции, като дос-
тига до Шанхай и Източно-
китайско море.

Най-подходящото време 
за пътуване в Хубей 

са късната пролет и ран-
ната есен, където ще пре-
живеете незабравими мо-
менти. Достатъчно е само 
да поплавате с джонка по 
язовирната шир на язовира 

Град Ухан  – столицата на ХубейГрад Ухан  – столицата на Хубей

Кулата  Кулата  
на Жълтия жерав  на Жълтия жерав  
в Ухан  в Ухан  

Музей на провинция ХубейМузей на провинция Хубей

Планината УданПланината Удан
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ПРИЯТЕЛИ

Цончо ГАНЕВ,  
зам.-председател на 
Народното събрание, 
зам.-председател на 
ПП „Възраждане“ 
и председател на 
Парламентарната група 
за приятелство между 
България и Китай с 
ексклузивно интервю за 
Китайската медийна група 

Задълбочаването на връзките между Китай  Задълбочаването на връзките между Китай  
и България е от полза и за двете странии България е от полза и за двете страни

– Господин Ганев, както 
знаете, ежегодно в начало-
то на месец март в Пекин 
се провеждат най-чаканите 
и важни политически съ-
бития за страната, извест-
ни като “Двете сесии”. То-
ва са сесиите на Общоки-
тайското събрание на на-
родните представители и 
на Националния комитет 
на Китайския народен по-
литически консултативен 
съвет. Тъй като те всъщ-
ност определят политика-
та на Китай в сферата на 
икономиката, но също и на 
действията на китайско-
то ръководство за пови-
шаване на благосъстоя-
нието и подобряване жи-
вота на хората в страна-
та, както и редица други 
важни въпроси, моля, ка-
то заместник-председател 
на Народното събрание на 

САЩ в България, изключи-
телно притеснителни тен-
денции. Българското прави-
телство, дори и към днешна 
дата, прави всичко възмож-
но, за да ограничи по-тес-
ните ни икономически вза-
имоотношения. Неприятен 
факт е, че преди няколко 
месеца, българското прави-
телство по никакъв начин 
не съдейства на “Хуауей”  
да направи инвестиция в 
България и да задълбочи 
своето присъствие, както 
в нашата страна, така и в 
Югоизточна Европа. Без-
спорно, притеснения буди 
и решението на Парламен-
та от преди няколко дни, 
в което китайски фирми – 
световно доказани компа-
нии, които имат своята ог-
ромна репутация и светов-
но име като качество на ра-
бота, бяха игнорирани и не 
бяха допуснати до възмож-
ността да участват, при из-
граждането на бъдещата и 
нова атомна електроцентра-
ла. За нас това е недопус-
тимо и ние от “Възражда-
не” категорично се проти-
вопоставихме, както в пле-
нарната зала, така и в ко-
мисиите в Народното съ-
брание на игнорирането на 
китайските компании. За-
това смятаме, че подобни 
действия трябва да се из-
бягват. България може да 
е член на Европейския съ-
юз, но това не значи, че не 
трябва да обърнем специал-
но внимание на взаимоот-
ношенията ни с Китайска-
та народна република.

– В тази връзка, как 
виждате бъдещето на вза-
имоотношенията между 
България и Китай?

– Нашите взаимоотно-
шения са исторически до-
казани, полезни, добри от-
ношения, с които, ние в 
България се гордеем. Фа-
ктът, че сме една от първи-
те държави, признали Ки-
тайската народна републи-
ка, е прекрасна основа за 
задълбочаване, както на 
културното, така и на ико-
номическото сътрудничест-
во. България и българският 
народ уважават и приемат 
китайския народ като на-
род, който може да е бли-
зо до нас и, с който можем 
да имаме всякакъв вид об-
мен – както на стоки и ус-
луги, така и на туристиче-
ски и културно-просветни 
дейности. Всичко това, през 
годините се е доказало и е 
въпрос на приоритети на 
следващото българско пра-
вителство да обърне вни-
мание на взаимоотноше-
нията ни с КНР и да даде 
възможност на китайските 
компании да инвестират в 
страната ни, както и да на-
прави всичко възможно да 
не ги ограничава в техни-
те инвестиционни и бизнес 
намерения.

която е лидер в икономиче-
ски, политически и военен 
план в света, да се планират 
всички икономически, по-
литически и стопански про-
цеси, водещи до продължа-
ващ икономически растеж 
и засилване на хомогенна-
та структура на китайско-
то общество. 

Поради тази причина, 
примерът, който дава Ки-
тай е изключително важен, 
защото в момента това е 
единственият положителен 
световен пример за обще-
ство, устроено по разли-
чен начин от този, който 
се опитва да наложи като 

утвърждаване на един ал-
тернативен модел, защото, 
по този начин, чрез конку-
ренцията на отделните об-
ществени системи, печели 
човечеството, като цяло. 

Усещането за безалтер-
нативност, за „край на ис-
торията“, някак опиянява 
представителите на така 
наречения „западен свят“ 
след победата им в Студена-
та война, и те си помисли-
ха, че техният модел е един-
ствен и не подлежи на ко-
ментар, тъй като няма ал-
тернатива. С всеки изми-
нал ден от своето успешно 
развитие, Китай показва, 

Групата за приятелство 
между България и Китай, 
моля да ни кажете как-
во е състоянието на бъл-
гаро-китайските отноше-
ния и в кои области е въз-
можно да се развият те по 
най-благоприятен начин?

– Истината е, че към 
днешна дата взаимодействи-
ето между нашите две дър-
жави, според мен и според 
групата на “Възраждане”, 
не е на нужното ниво. За-
дълбочаването на връзките 
ни, както в културен, така 
и в икономически аспект, 
би довело до ползи и за две-
те страни. 

Китай е световна си-
ла, към днешна дата това 
е факт и безспорно ние, ка-
то държава, която би иска-
ла да има тесни взаимоот-
ношения с КНР, ще се рад-
ваме на задълбочаване на 
всички взаимодействия – и 
икономически, и културни. 
В тази връзка, политика-
та, която се води от Евро-
пейския съюз под давление 
на САЩ – за ограничава-
не възможността за търго-
вия и за икономическо съ-
трудничество между дър-
жавите, и в частност Бъл-
гария, като страна от Ев-
ропейския съюз, е серио-
зен проблем, според нас от 
“Възраждане”. 

Точно поради това ние 
винаги сме казвали, че 
членството на България в 
Европейския съюз не значи, 
че трябва да не преследваме 
националните си интереси. 
Националният ни интерес 
е да имаме тесни взаимо-
отношения от различно ес-
тество с КНР. Нещо повече: 
наблюдаваме, под влияние-
то на европейските инсти-
туции и на посолството на 

световен модел на подра-
жание така нареченият 
„Западен свят“. Очевидно 
е, че либералната демокра-
ция не просто може, но и 
трябва да има алтернативи, 
които да бъдат жизнеспо-
собни и които да водят до 

че със своите институции 
и начин на работа, успява 
не просто да даде един ра-
ботещ, алтернативен модел, 
но и пример за подражание 
на много народи и държа-
ви по света.

– Като председател на 

Република България да ко-
ментирате ролята и значе-
нието на това събитие?

– Ролята на тези две съ-
бития е изключително ва-
жна, защото те показват 
как може, в една изключи-
телно напреднала държава, 

Българското посолство в Пекин беше домакин  Българското посолство в Пекин беше домакин  
на прием за отбелязване на 3 мартна прием за отбелязване на 3 март
На 7 март в Пекин беше организиран работен дипломатически прием  
за отбелязване на Националния празник на България – 3 март.  
Домакин на събитието беше г-н Андрей Техов, посланик на Република България в Китай.
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екин е готов да 
увеличи инвес-
тициите и да съз-
даде фонд за оп-
тимизиране на 
иновациите в ин-

дустрията за изкуствен ин-
телект. В началната фаза на 
тази дейност вече са вклю-
чени 26 проекта с мащаб от 
350 милиона юана (48,7 ми-
лиона долара). Това е зая-
вил високопоставен държа-
вен служител, цитиран от 
китайското англоезично из-
дание „Чайна дейли“.

Ю Юнджъ, член на ръ-
ководството на Общинското 
управление на Пекин, заяви 
по време на форум, че об-
щинските власти на Пекин 
планират да увеличат ин-
вестиционните насоки в об-
ласти като местно произве-
дени AI чипове и иноватив-
ни алгоритми за широкома-
щабни модели.

„Освен включените пър-
воначални 26 проекта, ня-
колко други проекти са в 
процес на оценка. Между-
временно ще привлечем 
и социален капитал, за да 
увеличим инвестиционните 
усилия, за да задвижим ос-
новните технологии на AI 
и да подкрепим растежа на 
иновативни предприятия в 
сектора,“ съобщи Ю.

П

Пекин увеличава инвестициите  Пекин увеличава инвестициите  
за финансиране на AI технологииза финансиране на AI технологии

в съответствие с плановете 
си да се утвърди като меж-
дународен център за техно-
логични иновации и нацио-
нална пилотна зона за при-
ложения за AI.

През януари Пекин съз-
даде четири фонда, фокуси-
рани върху роботиката, из-
куствения интелект, фарма-
цевтиката и информацион-
ната индустрия. Сред тях 
фондът за изкуствен инте-
лект има целеви общ размер 

от 10 милиарда юана, с пър-
воначален целеви размер 
от 4 милиарда юана, съ-
общава китайската медия 
Chinastarmarket.cn.

Г-жа Се Юн, вицепрези-
дент на базираната в Пекин 
Beiming Software Co, казва, 
че компанията си сътруд-
ничи с няколко AI пред-
приятия – включително 
Huawei – за проучване на 
глобалния пазар въз осно-
ва на предимствата му в 

Общинското управление 
на Пекин е готово също да 
въведе специализиран план 
за таланти в областта на из-
куствения интелект, като в 
момента се изготвят кон-
кретни мерки, които да се 
съсредоточат върху подго-
товката на най-добрите в 
индустрията и привличане-
то на квалифицирани про-
фесионалисти, добави Ю.

Наскоро Пекин засили 
индустриалната си подкрепа 

изчислителната мощност.
Правителството в Пекин 

обръща голямо внимание 
на AI индустрията и по-
литиките винаги са бързи 
и ефективни“, посочва Съ 
Юн. „ИИ е нововъзникваща 
индустрия, която се нуж-
дае от повече стимулиране 
и насоки, отбелязва „Чай-
на дейли“.

По време на Втора-
та конференция за разви-
тие на иновациите в ин-
дустрията на ИИ в Пекин, 
Western Beijing AI Valley под-
писа споразумения с чети-
ри пекински предприятия 
за съвместно създаване на 
първия иновационен ком-
пютърен клъстер с ИИ в 
Пекин и разкри центъра за 
активи на данни на Пекин-
ския международен обмен 
на данни.

Лю Чънфей, ръководител 
на района, където се нами-
ра „Долината на AI“ в Запа-
ден Пекин, каза, че като ед-
на от ключовите области за 
развитие на AI в Пекин, то-
зи район е използвал мест-
ните условия, за да намери 
своята позиция в индустри-
ята на AI, постигайки коор-
динирано развитие в тандем 
с традиционните центрове 
на AI, сред които квартал 
Хайдиен.

нфраструктурата за симулация и изследване 
на космическата среда (SESRI),  
първата разработена в Китай „наземна 
космическа станция“ в Харбин, столицата 
на североизточната китайска провинция 
Хъйлундзян, премина теста за приемане.

SESRI е широкомащабна наземна експериментална 
платформа за космическа наука и технологии, 
предназначена да изучава фундаментални научни 
проблеми в области като космически материали, 
апаратура и физика на магнитосферата. Разработена 
от Политехническия университет в Харбин и Китайската 
корпорация за аерокосмическа наука и технологии, тя има 
способността да симулира девет фактора на околната 
среда в Космоса, включително плазма, излъчване на 
заредени частици и слънчево електромагнитно излъчване.
Както отбелязват медиите в Харбин, наземната 
космическа станция е голямо научно съоръжение  
в космическата индустрия на Китай, както и първият голям 
научен и технически инфраструктурен проект  
в североизточната част на страната.

итайската пило-
тирана програ-
ма за изследва-
не на Луната се 
движи напред с 
пълна скорост, 

съобщи агенция Синхуа. 
Ракетата носител „Чан-
джън 10“ (Long March 10), 
пилотираният космически 
кораб „Мънджоу“ (Dream 
Shuttle), лунният модул „Ла-
нюе“ (Reach for the Moon) и 
костюмът за кацане на Лу-
ната са в етап на разработ-
ка, заявиха представители 
на Китайската космическа 
агенция за пилотирани по-
лети (CMSA). 

Според плана първото 
кацане на китайски астро-
навти на повърхността на 
естествения спътник на Зе-
мята ще стане преди 2030 г.  
В рамките на пилотираната 
мисия към Луната ще бъдат 
изстреляни две ракети но-
сители, с помощта на кои-
то в окололунна орбита ще 
бъдат изведени космически 
кораб и модул за кацане. 

Новата ракета носител 
„Чанджън 10“ която из-
ползва течен водород, кис-
лород и керосин като ра-
кетно гориво, се разработва 

И

К
Първата китайска Първата китайска 
наземна космическа наземна космическа 
станция успешно станция успешно 
премина тестоветепремина тестовете

Програмата на КНР за Програмата на КНР за 
изследване на Луната върви изследване на Луната върви 
напред с пълна скоростнапред с пълна скорост

основно за изстрелване на 
пилотиран космически ко-
раб и лунен спускаем апа-
рат в трансферната орби-
та Земя-Луна. Китайската 
космическа агенция също 
обяви, че Китай ще изстре-
ля пилотираните космиче-
ски кораби „Шънджоу-18“ и 
„Шънджоу-19“ през 2024 г. 

Междувременно Китай 
потвърди готовността си да 
насърчава проекти за меж-
дународно сътрудничество 
с институции като Служба-
та на ООН за космически-
те въпроси (UNOSA).

През 2024 г. Китай ще 
извърши около 100 косми-
чески изстрелвания в Кос-
моса, което е нов рекорд в 
историята на страната. Те-
зи изстрелвания включват 
първия полет от първия тър-
говски космодрум на Ки-
тай, както и изстрелване на 
космически кораби за фор-
мирането на сателитни съз-
вездия. Първата търговска 
площадка за изстрелване в 
Китай в момента се строи 
на територията на остров-
ната провинция Хайнан в 
Южен Китай.
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Среброкоси Среброкоси 
китайски феи китайски феи 
танцуват балеттанцуват балет

Секторът на експресните куриерски доставки Секторът на експресните куриерски доставки 
в Тибет набира скороств Тибет набира скорост

жан Мейджу е 
на повече от 70 
години, тя оби-
ча другите да я 
наричат „танцьо- 
рка“. Но тъй ка-

то има остеопороза, основ-
но притеснение на семей-
ството й е тя да не падне и 
да се нарани лошо по вре-
ме на тренировките. 

В началото всички те са  
против нейното участие в 
танцовата трупа, но това не 
успява да отклони Джан от 
сбъдването на мечтата й. 

Постепенно, чрез тан-
цуването, психологично-
то и физическото състоя-
ние на Джан Мейджу ста-
ват все по-добри. „Чувствам 
се много щастлива, че все 
още мога да тренирам балет 

аместник-коман-
дирът на гранич-
ната полиция в 
Лъбу, окръг Цу-
она Тибетския 
автономен ра-

йон, Хоу Цян отваря ко-
лет с бамбукови филизи и 
оризови спагети, който то-
ку-що е получил от родния 
си край – Миен‘ян, провин-
ция Съчуан. „Сега, след ка-
то поръчам онлайн, неща-
та идват много бързо“, не 
крие задоволството си мъ-
жът, районът на чиято за-
става е труднодостъпен ка-
ньон, а самият окръг Цуона 
е на повече от 1000 метра 
надморска височина.

До края на 2021 г. всич-
ки 21 гранични окръга в Ти-
бет са обхванати от мре-
жа за куриерски доставки, 
която местните власти съ-
що подкрепят финансово, за 
да достигнат стоките и до 
най-отдалечените райони.

Цоуна е гранична околия 
към градския окръг Лхок-
ха (кит. Шаннан). Средна-
та му надморска височина е 
над 4000 метра и времето е 
студено през цялата година. 

„Тук зимата е повече 
от девет месеца. Обичай-
но нещо е ръцете и устни-
те да измръзнат“, каза Гуо 
Лей, началник на мест-
ния клон на компанията 

Д

З

на тази възраст“, казва тя.
„Чувствам се много ком-

фортно всеки ден, откакто 
танцувам балет, и сякаш 
имам безкрайна енергия. 
Нашата преподавателка съ- 

за експресни доставки 
„Джунтун“ (Zhongtong 
Express). Един от маршру-
тите за доставки е над 240 
км в едната посока, трябва 
да се изкачат четири пла-
нини с надморска височи-
на от 4000 метра, и курие-
рът трябва да тръгне в 7 ча-
са сутринта, за да се върне 
в 9 вечерта в офиса. Така, 
ден след ден Гуо Лей про-
дължава тази работа вече 
девет години.  

След пандемията от ряз-
ко се увеличи бизнесът с 
експресни куриерски дос-
тавки и в момента четири-
мата служители в офиса на 
„Джунтун“ в Лхокха започ-
ват работа още преди да е 

по „лебедовото езеро“.
През октомври 2023 г. те-

зи среброкоси танцьорки за-
минават с превъзходните си 
танцови умения за Синдзян, 
за да участват в събитие за 
обмен на представления, къ-
дето печелят шест награ-
ди. „Много съм горда да ви-
дя учениците ми да изли-
зат със самочувствие, да се 
показват на голямата сце-
на и да печелят признание-
то, което заслужават“, каза 
Ли Йенфей.

Възрастта е само число, 
а елегантността никога не 
излиза от мода. Пътуване-
то на тази група среброкоси 
феи към балета на мечтите 
им едва сега започва и ни-
що не може да ги спре, сти-
га те да са щастливи.

що обръща специално вни-
мание на безопасността на 
всички в трупата и ни учи 
според физическата издръж-
ливост на възрастните хо-
ра“, сподели танцьорката. 

ОБЩЕСТВО

Стоейки на пръсти, протя-
гайки ръце, Джан Мейджу 
доказва, че възрастта е само 
число, което не може да те 
спре да правиш това, кое-
то те прави щастлив.

Ли Йенфей е препода-
вателката по балет в коле-
жа за възрастните. Гледай-
ки напредъка на тези тан-
цьорки, тя е искрено трог-
ната от упоритостта и от-
дадеността на своите уче-
ници. 

Ли разработва уникал-
ни курсове за възрастни-
те ученици, за да им по-
могне да подобрят стойка-
та си, да облекчат натиска 
в коленете и болките във 
врата и да направят всич-
ко възможно да осъществят 
своята мечта да танцуват 

Облечени в бели тоалети, те протягат елегантно ръце 
и танцуват на пръсти с елегантни фини стъпки... Ако 
не се вгледаме внимателно, трудно ще забележим, че 
това е група възрастни танцьори. Те са от балетната 
трупа на колежа за възрастни в провинция Дзилин, 
като най-възрастната дама в групата е на 77 години, 
отбелязва в репортаж Радио Китай за чужбина. Всички 
се събират заедно всеки ден, за да упражняват своите 
умения в това вековно изкуство на красотата и да 
реализират детските си мечта за балет.

сметана и други се прода-
ват онлайн в цялата страна 
чрез мрежата за експресни 
доставки.

Фу Сянфу, заместник-на-
чалник на клона на „Джун- 
тун“ в Шигаце (кит. Жъ-
гацъ) е свидетел на проме-
ните в експресните достав-
ки през изминалите годи-
ни. Когато идва в града през 
2016 г. секторът е много сла-
бо развит. 

„Тогава местните жите-
ли нямаха представа за екс-
пресните доставка, не зна-
еха как да изпращат и по-
лучават стоки“, казва той. 
През последните години 
обаче секторът бележи бу-
рно развитие. В момента в 
клона на „Джунтун“ рабо-
тят повече от 20 служите-
ли и все повече местни жи-
тели идват да изпращат и 
получават пратки. Покрай 
тази Тибетска нова година 
е било най-натоварено и са 
приети или изпълнени над 
10 000 поръчки.

Данни на Пощенското 
управление на Тибетския 
автономен район показват, 
че през 2022 г. обработени-
те пратки са били повече от 
179 милиона, а повече труд-
нодостъпни места край гра-
ницата могат да се възполз-
ват от услуги за експресни 
куриерски доставки.

съмнало, за да смогнат с по-
ръчките. 

Сега хората от различни 

части на Китай, които ра-
ботят в граничния окръг 
Лхокха могат да получават 
пратки от родните си мес-
та, а местните жители да 
изпращат такива на свои 
близки, които работят и 
учат далеч.

„Дори и краве масло, 
което лесно се разваля, мо-
жем да го доставим по въз-
дух“, обяснява Гуо Лей, спо-
ред когото, благодарение на 
експресните доставки, мно-
го хора могат да се облекат 
в закупени онлайн тради-
ционни костюми за посре-
щането на Тибетската нова 

година. Характерни про-
дукти от Лхокха като чай, 
жъншен, гъби кордицепс, 
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ТУРИЗЪМ

о време на династиите 
Уей и Дзин настъпва епо-
ха на разцвет за будизма 
в Утайшан. Император 
Сяоуън разширява храма 
Линдзю и построява още 

12 в околността. След това броят 
им  се увеличава до над 200. 

По време на династиите Суей и 
Тан е вторият подем в развитието 
на будизма. От това време Тога-
ва тук има над 300 храма с повече 
от 3000 монаси. При династия Тан 
икономиката в страната процъфтя-
ва и международното влияние се 
засилва. Планината Утай придоби-
ва високо международно значение 
и става център за икономически и 
културни контакти в Азия. Чуждес-
транни монаси от Индия, Япония, 
КНДР и Шри Ланка често идват 
на поклонение тук. 

Планината Утай  
се намира в окръг Утай 

и е не само най-високата точка на 
провинция Шанси – 3061.1 м, но и 
най-високата географска точка на 
Северен Китай, с 5 величествени 
върха и уникални природни забе-
лежителности.  

Тя има широки била, които са 
подобни на големи тераси, нарече-
ни Източно, Западно, Южно, Се-
верно и Централно било, или об-
що “Петте била” (У тай). 

Времето тук е студено, затова 
я наричат „прохладната планина“. 
Средната годишна температура е 
4 градуса под нулата. Най-топло е 
през юли и август, когато тя дос-
тига 9 градуса. Най-студено е през 
януари – -18.8 градуса. 

През лятото валят обилни дъ-
ждове, а от ноември до април пъ-
тищата в планината често са за-
трупани от сняг и са непроходими. 
Въпреки студа и снега през зимата 
тук е спокойно и красиво. 

Според преданията Утай 
първоначално се е наричала  

Уфън шан (Планина с 5 върха). 
Времето там било изключително  
лошо, през зимата всичко се пре-
връщало в лед, през пролетта духа-
ли пясъчни бури, през лятото би-
ло нетърпимо горещо и селяните 

П

опитал да разубеди владетеля, ка-
то му обяснил, че иска да помог-
не на хората.

Владетелят, от една стра- 
на, не искал да се раздели с камъ-
ка, а от друга, не искал да откаже 
на молбата на монаха. Той предпо-
ложил, че монахът няма да може 
сам да вдигне камъка, и затова му 
казал: „Вълшебният камък е мно-
го тежък, няма кой да ти помог-
не, ако ти можеш сам да го пре-
несеш, вземи го!”

Лугендата за Утай – една от 
четирите свещени планини на будизма
В Китай има четири свещени будистки 
планини, които са с много дълга 
религиозна и културна история. 
Това са планините Утай в провинция 
Шанси, Путо в провинция Джъдзян, 
Дзюхуа в провинция Анхуей и Ъмей в 
провинция Съчуан. Според легендата 
всяка от тях е място на обитаване на 
четирите велики будисатви – Уън Джу, 
Пу Шън, Гуан Ин и Ди Дзан. 
Утайшан е най-важната от четирите 
планини, защото в нея са били 
създадени първите храмове на будизма 
в света.
Преданието разказва, че тук са били 
построени много храмове, от които 
днес са запазени само 47. Те стават 
известни в страната по време на 
династия Източна Хан. Статуите, 
стенописите и каменните резби в 
храмовете са ценни произведения на 
изкуството. Императорите от много 
династии са идвали тук на поклонение.  

не можели да садят нищо, с което 
да се прехранват. 

Будисатвата Уън Джу случайно 
дошъл по тези места и като видял 
как хората страдат, решил да проме-
ни времето. Той узнал, че при вла-
детеля дракон на Източното море 
има един вълшебен камък, наре-
чен “Камък за почивката на дра-
кона”, който можел да промени су-
шата във влага. Затова Уън Джу 
се преобразил в събиращ пожерт-
вования монах и отишъл при вла-
детеля-дракон да поиска камъка.

Като стигнал до Източно море, 
той видял пред двореца един огро-
мен камък. Преди още да стигне 
до него, почувствал хладния въз-
дух, който веел от там. Будисатва-
та Уън Джу се срещнал с владете-
ля дракон и му отправил молбата 
си. Но владетелят му отговорил: 
„Велики бонза, вземи каквото ис-
каш, но само не този камък. Бя-
ха необходими няколкостотин го-
дини да го извадим от дъното на 
морето и той ни дарява с голяма 
прохлада. Всеки ден, като се връ-
щат от работа, драконите целите 
са плувнали в пот и им е страш-
но горещо. Тогава те сядат до не-
го да си починат и възстановят си-
лите си. Ако ти го вземеш, драко-
ните няма да има къде да си по-
чиват”. Уън Джу многократно се 

Будисатвата благодарил на вла-
детеля, отишъл при камъка, про-
мълвил заклинание и камъкът ми-
гом се превърнал в малко топче за 
прашка. Тогава той го взел в ръка-
та си и отлетял. Владетелят-дракон 
останал изумен и съжалил, че се 
съгласил монахът да вземе камъка.

Уън Джу се върнал на плани-
ната Уфън шан. Там греело силно 
слънце и отдавна не било валяло, 
земята се била напукала от суша 
и хората страдали тежко. Уън Джу 
сложил вълшебния камък в една 
долина в средата на планината и 
станало чудо – Уфън шан се пре-
върнала в прохладно естествено па-
сище. От тогава тази долина била 
наречена “Долината на прохлада-
та”, а хората построили там храм, 
наречен „Храм на прохладата”. Са-
мата планина също била наречена 

„Планина на прохладата“, име, кое-
то се е запазило и до днес.

Днес, като една от четирите све-
щени планини на будизма и като 
природна и културна забележител-
ност, Утайшан е Обект на световно-
то наследство на ЮНЕСКО. Освен 
с историческата си стойност пла-
нината е известна и като истин-
ски природен феномен. Навсякъде 
са се запазили причудливи скални 
образувания, бистри потоци и бо-
гата растителност. 
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итайски архео-
лози са откри-
ли път, който 
се е използвал 
само от импе-
раторите, как-

то и великолепна порта 
от древната столица Нан-
кин. Откритията са дати-
рани от династията Лян, 
една от южните династии 
(420 – 589) в източната ки-
тайска провинция Дзянсу.

Императорският път 
е широк 26 метра, а пор-
тата е 33 м и с тухлени 
дренажи. Според Чън Да-
хай, асоцииран изследо-
вател от Института по 
археология в Нанкин и 
отговарящ за археоло-
гическия проект, това е 

К

В Нанкин е разкрит древен път 
за императори

КУЛТУРА

Страницата подготви  
Красимира ИВАНОВА

ора от различни 
страни споделиха 
с нас своите впе-
чатления за Ки-
тай и зародилата 
се силна любов 

към китайската култура. 
Сред тях са студенти, кои-
то са дошли в Китай да пре-
следват мечтите си, учени, 
ангажирани да насърчават 
обмена и взаимното разби-
рателство между цивилиза-
циите, музиканти, посеща-
ващи Китай за първи път, 
художници, живеещи в Ки-
тай от дълго време, режи-
сьори, които документират 
развитието на Китай с обек-
тивите си, художници, по-
казващи китайската култу-
ра и много други.  

Един от тях е студентът 
от Камерун Симе Нкеме-
ни Дарин. Той е докторант 
в колежа по ушу към уни-
верситета Хънан. Камеруне-
цът изучава операта „Ю“, а 
негов учител е Ли Шудзи-
ен, заместник-председате-
лят на Китайската асоциа-
ция на театралните артисти.

По време на обучението 
си в Китай Симе учи ки-
тайски език, пее в операта 
„Ю“, тренира китайското 
бойно изкуство ушу, участ-
ва в оперни спектакли по 
хънанската телевизия и в 
продуцирането на телеви-
зионен сериал за представя-
нето на град Кайфън. Чрез 

Камерунецът Симе Дарин: „Обсебен съм  Камерунецът Симе Дарин: „Обсебен съм  
от очарованието на операта „Ю“ от очарованието на операта „Ю“ 

От имитирането на пее-
нето до постепенното разби-
ране на значението на тек-
стовете, моята обич към 
операта „Ю“ се задълбоча-
ва с всеки изминал ден. Тя 
съдържа богати културни 
конотации, например „Па-
вилионът Цинфън“ има за 
тема културата на синовна-
та набожност, „Пао Цин-
тян“ изразява лоялност, до-
бронамереност и справед-
ливост, а „Су У пасе кози-
те“ възхвалява национал-
ния темперамент и патри-
отичния дух. Културите на 
различните етнически гру-
пи си приличат, само че са 
изразени по различен на-
чин. В Камерун също има 
много интересни народни 
приказки, които изразяват 
мисли и чувства, подобни 
на тези в китайската опера.

През февруари 2023 г. 
отидох в Дзинин, провин-
ция Шандун, за да участ-
вам в церемонията по на-
граждаването на Междуна-
родния конкурс за късоме-
тражно видео „Китай в очи-
те на чужденците – Красо-
тата на древен и съвреме-
нен Китай“. На събитието 
видеоклипът „Мънхуа“, про-
дуциран от Международния 
колеж по китайски език и 
култура към нашия универ-
ситета, спечели трета награ-
да. По време на заснемане-
то на видеоклипа се запоз-
нах с чаена церемония от 
времето на династията Сун 
и останах изумен от изящ-
ните умения, с които тя се 
е провеждала.

Същата година бях по-
канен да се включа в про-
екта „Представяне на Ки-
тай от чужденци“, иниции-
ран от Центъра за между-
народни  комуникации на 
провинция Хънан, от което 
се почувствах изключител-
но радостен. Исках да попу-
ляризирам културата на Хъ-
нан в чужбина с помощта 
на операта „Ю“ и през де-
кември 2023 г. моят учител 
ме заведе на заключителен 
спектакъл на Първия све-
товен конкурс по китайски 
език и театрална вечер на 
трупата за наградата „Сли-
вово цвете“ на Китайска-
та драматична асоциа- 
ция в Пекинския универси-
тет за езици, където заед-
но изпяхме откъс от спек-
такъла „Войната за импе-
раторския дворец“ от опе-
рата „Ю“.

Очарованието на култу-
рата е безкрайно и хората от 
различни страни могат да се 
разбират по-добре чрез кул-
турния обмен. Надявам се, 
че в бъдеще ще мога да по-
пуляризирам високата ки-
тайска култура в Камерун, 
за да могат повече каме-
рунци да научат за тайдзи- 
цюан и операта „Ю“, да по-
сетят Китай и да се влюбят 
в него.“

да отида в Китай за по-ната-
тъшното си обучение. През 
2017 г. получих стипендия и 
дойдох в Кайфън, записвай-
ки се в университета Хънан.

Много ми харесва Кай-
фън, той е известен ка-
то град с хилядолетна ис-
тория. Тук намерих много 
приятели. Имам китайско 
име Лиу Биандзин, което 
означава „оставам в Кай-
фън“, тъй като „Биандзин“ 

През последните години много хора, занимаващи се с култура в различни страни, 
посетиха Китай, за да опознаят историята и всекидневния живот на китайците. 
Чужденците участваха в множество мероприятия за международен културен 
обмен. Сред тях бяха срещата на високо равнище Китай – Централна Азия, Третият 
форум за международно сътрудничество „Един пояс, един път“, Годината на 
културата и туризма между Китай и Запада, Първият форум „Лянджу“, изложбата 
„Изкуството на Пътя на коприната“ на известни китайски и арабски художници, 
спектакълът за 50-годишнината от посещението на Филаделфийския оркестър в 
Китай, празнуванията на Китайската нова година, съвместната защита на културното 
наследство, проектът за културен обмен по „Пътя на коприна“, форумът „Чай и свят“ 
и др. Тези събития имат за цел да се задълбочи обмена и взаимното разбирателство 
между цивилизациите и популяризирането на китайската култура по света.

усърдието си камерунецът 
печели награди в редица 
дейности. Дарин става шам-
пион в състезанието по ушу 
в Циндао през 2019 г., пече-
ли трето място за рецитира-
не на китайска поезия, съ-
битие, което е организирано 
от Министерството на обра-
зованието на Китай. През 
2020 г. получава сребърна 
награда на „Оперния спек-
такъл“ на хънанската те-
левизия, както и 2 златни 
медала на 11-ото Междуна-
родно състезание по тайдзи- 
цюан в град Дзяодзуо.

Симе Нкемени Дарин 
обича китайската култура, 
особено операта „Ю“ и бой-
ното изкуство ушу. Той спо-
деля, че ще продължи обра-
зованието си в Китай, за да 
научи повече за китайската 
култура. Ето какво още раз-
казва младежът: „За първи 
път видях китайското бойно 
изкуство във филми и то ме 
грабна, затова през 2016 г.  
постъпих в Института 
„Конфуций“ към Универ-
ситета Яунде II в Камерун. 
Там изучавах тайдзицюан 
и моят учител ме насърчи 

е името на Кайфън в древ-
ността. Надявам се да ос-
тана тук дълго време, за да 
придобия повече знания и 
за местната култура.

Китайската култура е 
обширна и дълбока, а аз 
най-много харесвам тайдзи-
цюан и операта „Ю“. Тайд-
зицюан може да помогне на 
хората да забавят темпото в 
забързания съвременен жи-
вот и има ефект на успокоя- 
ване на емоциите и укреп-
ване на физическото здраве. 
Присъединих се към Клу-
ба по ушу за чуждестран-
ни студенти в университета 
Хънан и след лекции ходех 
в школата в Чъндзягоу, кое-
то ми помогна да постигна 
напредък и да спечеля мно-
го награди в състезанията. 
След като завърших своя-
та магистърска степен през 
2021 г., преминах в школата 
по ушу, за да защитя док-
торантура, специализирана 
в изучаването на китайско-
то бойно изкуство.

През 2017 г. започнах 
изучаването на операта 
„Ю“. На едно събитие се 
запознах с Лю Дзъдзие, ак-
тьор от театъра Кайфън, и 
започнах да работя по опе-
рата с него. По-късно той 
ме запозна със своя учител, 
г-н Ли Шудзиен, известен 
майстор на този вид опе-
ра. През 2018 г. официално 
станах негов ученик и бях 
твърдо решен да науча „Ю“. 
Слушам я по шест или се-
дем часа на ден, като ед-
новременно имитирам пе-
енето. Почти всяка седмица 
отивах в Джънджоу, за да 
уча при господин Ли.

портата, която е служила 
като южна входна врата на 
столицата на династия Лян 
по това време. 

На археологическите 
разкопки са намерени и 
голям брой порцеланови 

изделия и зелена керамика.
Проучването на обек-

та е започнало през 2017 г.  
Археолозите са разкопали  
общо 12 000 кв. метра, от-
кривайки нови изследова-
телски материали.
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АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

ранко Иванкович,  
новият старши 
треньор на китай- 
ския мъжки на-
ционален отбор 
по футбол, каза 

тук неотдавна, че основна-
та му цел е да помогне на 
Китай да достигне до тре-
тия кръг на азиатските ква-
лификации, като крайната 
цел е да се състезава в све-
товното първенство.

Това беше първата по-
ява на хърватина, след ка-
то беше назначен от Ки-
тайската футболна асоци-
ация (CFA) през февруари. 
Той вярва, че това голя-
мо предизвикателство, но е 
убеден, че екипът може да 
постигне добри резултати, 

Шънджън ще бъде домакин на Купата  
на Азия на ФИБА за жени през 2025 г.

иналото лято Китай ор-
ганизира сензационно за-
връщане, за да спечели 
първата си титла от Жен-
ската баскетболна купа 
на Азия от 2012 г. насам. 

Това беше изнервящ финал, в който те 
победиха на косъм петкратния шам-
пион Япония със 73-71. Вълнението и 
ликуването от тази историческа побе-
да все още отеква силно и сега Китай 
има невероятната възможност да се 
бори за втора поредна азиатска тит-
ла, този път на родна земя.  

Международната федерация по бас-
кетбол (FIBA) официално потвърди, 
че следващото издание на Купата на 
Азия за жени ще се проведе в южна-
та столица на Китай Шънджън от 13 
до 20 юли 2025 г. Това ще е четвър-
тия път, когато Китай е домакин на 
този престижен баскетболен турнир. 
Предишните домакини бяха в Шанхай 
през 1984 г., Цинхуандао през 2005 г.  
и Ухан през 2015 г.  

FIBA подчерта, че Шънджън е 
идеална платформа за домакинство 
на най-добрите национални отбори 
в региона. Уникалната комбинация 
от технологичен напредък и култур-
на жизненост на града ще доприне-
се за представянето на талантите на 
бързо развиващата се женска баскет-
болна сцена. 

Със своята впечатляваща техно- 

М

Б

Бранко ИВАНКОВИЧ, 
новият старши треньор 
на китайския мъжки 
национален отбор  
по футбол

Китай ще превърне финалите  
на Световната купа в крайна цел, 
казва новият треньор Иванкович

Китайски играчи празнуват, след като победиха Япония и спечелиха  
Купата на Азия на FIBA   за жени в Сидни, Австралия, 2 юли 2023 г. 

логична мощ и богато културно на-
следство, град Шънджън предлага 
вълнуващи възможности за предста-
вяне на звездите на женския баскет-
бол и допълнително насърчаване на 
растежа и популярността на спорта.  

„С потвърждаването на Шънджън 
като горд домакин на FIBA Women‘s 
Asia Cup 2025, ние празнуваме и за-
връщането на Китай в челните ре-
дици на баскетбола в региона“, каза 

изпълнителният директор на FIBA за 
Азия Хагоп Хаджирян. „Това отразя-
ва не само богатото баскетболно на-
следство на Китай, но и неговия не-
поколебим ангажимент за напредък 
в женската игра. Очакваме с нетър-
пение събитието, което ще вдъхнови 
поколения спортисти и фенове“, до-
бави той. „Заедно с цялата баскетбол-
на общност очакваме с нетърпение 
да видим състезанията в Шънджън.“

ще се борят за билети за 
Световното първенство.

„Нашата основна цел е 
да влезем в осминафинали-
те и ще работим за изграж-
дането на силен национален 
отбор, който да се класира 

за Световното първенство“, 
каза Иванкович.

Хърватинът, който беше 
треньор на Оман в Купа-
та на Азия през януари, ко-
ментира представянето на 
Китай в турнира и подчер-
та необходимостта отборът 
да бъде по-офанзивен.

„Според моя опит и 

футболна философия Ки-
тай трябва да бъде по-оф-
анзивен в следващите ма-
чове. Китай дори не вкара 
гол в Купата на Азия.“

„Трябва да подобрим 
точността на подаването, да 

ако всички работят заедно.
Китай е трети в група C 

на азиатските квалифика-
ции, след като победи Тай-
ланд с 2-1 и след това загуби 
с 3-0 от Южна Корея в пър-
вите си два мача. Първите 
два отбора във всяка група 
ще преминат към следва-
щия кръг, където 18 отбора 

бъдем по-ефективни“, каза 
треньорът-ветеран.

Иванкович също споме-
на психическото състояние 
на китайските играчи, твър-
дейки, че футболистите ня-
мат достатъчно увереност.

„Трябва да дадем на на-
шите играчи повече вяра в 
победата, като променим 
нашите тренировъчни ме-
тоди и общуваме с тях по 
време на тренировка.“

Първият тест на Иванко-
вич с китайския отбор ще 
бъдат техните последовател-
ни квалификационни мачо-
ве за Световното първен-
ство срещу Сингапур, съот-
ветно на 21 и 26 март.

Според Иванкович Ки-
тай се нуждае също така 
и от нови лица, за да ста-
не по-конкурентоспособен.

„В Китай има много до-
бри играчи, но ще трябва да 
отделим време, за да ги на-
мерим. За в бъдеще всеки 
път, когато тренираме ще 
привличаме двама до три-
ма нови играчи“, каза стар-
ши треньорът.

„За нас е важно да при-
влечем нови играчи и вяр-
вам, че много играчи на 
CSL имат способността да 
играят за националния от-
бор“, добави той. 

Бранко Иванкович (C), гледа четвъртфиналния мач между 
Шандун Тайшан от Китай и Йокохама Ф. Маринос от Япония  

на Шампионската лига на AFC в Джинан, 6 март 2024 г.
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Фестивал на културата на коприната и парад на 
храмовия панаир в Худжоу
Изпълнители на народната култура, облечени в традиционни 
костюми, участват в парада по случай фестивал на 
културата на коприната и храмов панаир в древния град 
Шуанлин в Худжоу, източна китайска провинция Джъдзян. 

Запазване на традиционните занаяти
Облечена в традиционен костюм на етническата група 
ли, жена тъче цветна прежда в деликатен брокат. Тези 
занимания са често срещани в най-южната китайска 
провинция Хайнан, независимо дали в селата или на 
обществени места, като живописни места, музеи и изложби.

Снимка СинхуаСнимка Синхуа

Снимка СинхуаСнимка Синхуа

КАЛЕЙДОСКОП

Н
а 3 март се отбе-
ляза Световният  
ден на дивата 
природа. По то-
зи случай в Ки-
тай се състояха 

редица събития, обедине-
ни от темата „Изграждане 
на интелигентна система 
за защита на дивата при-
рода“. Денят на дивата при-
рода бе и прекрасен повод 
да се отбележат изключи-
телните резултати, постиг-
нати в Китай в тази сфера.

Гигантската панда е ед-
но от най-популярните за-
страшени животни в света. 
Според официалните дан-
ни общата й популация се 
е увеличила от около 1100 
през 80-те години на ми-
налия век до близо 1900 в 
момента. Друг животин-
ски вид, който отбелязва 

почти двойно увеличение, 
е азиатският слон, който 
през 90-те години е наброя- 
вал едва 150, а 30 години 
по-късно – повече от 300. 
Сериозни увеличения има и 
при зелените морски косте-
нурки, белите делфини в Гу-
андун, гибоните в Хайнан, 

тибетските антилопи и мно-
го други. 

Китайската защита на 
дивата природа се практи-
кува чрез формирането на 
интелигентна система. При-
лагането на нови техноло-
гии значително подобрява 
и резултатите в работата.

Създава се национална 
платформа за AI обучение 

Е
дно от важните 
условия за разви-
тието на нови ка-
чествени произ-
водителни сили 
е култивирането 

на квалифицирани таланти 
в сферата на технологиите 
за изкуствен интелект. На 
тазгодишната сесия на 14-ия 
НК на КНПКС беше пред-
ложено създаване на нацио-
нална платформа за AI обу-
чение, която да подпомогне 
намаляването на разликата 
в достъпността на ресурси за 
обучение в тази сфера меж-
ду развитите и по-слабо раз-
витите райони на страната.

„Образователните ресур-
си за тези авангардни тех-
нологии са съсредоточени 
в най-добрите университети 
и изследователски центрове. 

Ние предвиждаме осигуря-
ването на достъп и на уче-
ници и студенти от по-сла-
бо развити райони“, комен-
тира Джан Юнкуан, член 
на КНПКС.

Според официалните дан- 
ни до 2022 г., в 438 универ- 

ситета се предлагат специал- 
ности, свързани с AI техно-
логиите, и са създадени 68 
изследователски центъра. С 
това се изгражда стабилна 
основа за култивиране на 
нови таланти и проспери-
ращо бъдеще на отрасъла.

Снимка СинхуаСнимка Синхуа

Ново петролно находище 
Наскоро в Южнокитайско море беше открито петролно находище с доказани #нефт и газови 
запаси, достигащи 102 милиона тона петролен еквивалент, според Китайската национална 
офшорна петролна корпорация.

В
исокоскоростна-
та железопътна-
та линия в Ин-
донезия Джакар-
та – Бандунг е 
превозила общо  

2 008 387 пътници от от-
криването си през октом-
ври 2023 г. Това е първата 
подобна железопътна тех-
нология в цяла Югоизточ-
на Азия. Линията е с дъл-
жина 142 км и максимал-
на скорост от 350 км/ч. То-
ва е и първият проект в 

чужбина, изцяло изграден 
от Китай – включително 
технологиите, инженерна-
та работа, строителството 
и самите влакове.

За по-добро задоволя-
ване на нуждите на път-
ниците е оптимизиран 
графикът на влаковете. 

Проектът се превърна 
в един работещ пример 
за успешното сътрудни-
чество по изграждането 
на инициативата „Един 
пояс, един път“.

Над 2 милиона  
пътници по жп линия  
Джакарта – Бандунг 

Световен ден на дивата природаСветовен ден на дивата природа


